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Beköszöntött az igazi tél Ráckevén is

Megjött a tél, a vizet szeretõ ember vágyik
télen is a vizek partjaira, a befagyott vizek jegé-
re. ADunai Vízirendészet információi szerint a
Duna lassúbb folyású mellékvizein megjelent
az egybefüggõ, de még néhol vékony jégtaka-
ró. A gyorsabbmellékvizeken és a fõmederben
egyre nagyobbmértékben zajlik a jég. Ahogy a
nyári fürdési idénynek megvannak az áldoza-
tai, sajnos az elõírások nem ismeretébõl vagy
be nem tartásából eredõen a jeges vizek is sze-
dik áldozataikat. A vízirendészeti szolgálat sze-

retné, ha ebben az évben csökkennének a bale-
setek, ezért indokoltnak tartja kellõ idõben fel-
hívni a lakosság figyelmét a jégen való tartóz-
kodás és közlekedés legalapvetõbb rendelkezé-
seire. A 46/2001. (XII. 27.) BM. számú rende-
let ide vonatkozó rendelkezései sajnos kevés
ember elõtt ismertek. Indokolt felidézni saját
jól felfogott érdekünkben a legfontosabbakat.
A szabad vizek jegén tartózkodni csak akkor
szabad, ha a jég kellõ szilárdságú, nem olvad,
illetve nem mozog. A gyakorlati tapasztalatok

alapján az állóvizek jege akkor tekinthetõ kellõ
szilárdságúnak, ha vastagsága eléri vagy meg-
haladja a 10 cm-t.
TILOS a szabad vizek jegén tartózkodni:

� éjszaka és korlátozott látási viszonyok között,
� jármûvel, a biztonságos munkavégzés kivéte-
lével, � kikötõk és veszteglõhelyek területén, �
folyóvizeken.
Teherbírást csökkentõ tényezõk: � fenék-

rõl elõtörõ kisebb-nagyobb források � csatorna
bekötések � áradás, apadás által kialakított

A jeges Duna veszélyei
Fotók: Jáki Réka Fotó: SabjánGábor
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jégmozgás � felmelegedés a jégréteget elvé-
konyítja, ami a jégen tartózkodók számára ve-
szélyes lehet.
Folyóvizeken jellemzõ a befagyás folyamatá-

ban, hogy amár beállt jégmezõre újabb és újabb
táblák torlódnak, rakódnak, ezek nem biztonsá-
gosak, a rajtuk való közlekedés életveszélyes és
tilos! A folyóvizek jég alatti vízszintváltozásai
jégmozgást idéznek elõ, apadás következtében a
látszólag még szilárd jég állapota megváltozik,
beroppanása várható. Több napos melegebb idõ
hatására a felület mosódik, a jég vastagsága
csökken, szilárdsága romlik, ezért a rajta való
közlekedés, sportolás, tartózkodás veszélyes.
Nagyobb jégfelületen különös veszélyeket rejt-
het a friss havazás, mert a jég tényleges állapotát
nem lehet idõben felismerni. Ezeken a területe-
ken az éjszakai tartózkodás különösen veszé-
lyes. Felhívjuk azon gazdálkodó egységek, hor-
gászegyesületek, horgászok és magánszemé-
lyek figyelmét, akik valamely vízterület tulajdo-
nosai, kezelõi, hogy amennyiben a jégen léket
vágnak, jégkitermelést folytatnak, kötelesek a
jégmentessé vált területet távolról felismerhetõ
módon, egyméter magasságban elhelyezett, leg-
alább 10-10 cm széles piros-fehér csíkozású
korláttal megjelölni, körülhatárolni! Jégkiterme-
lés vagy más � jégen történõ � munkavégzés
esetén a munkáltató köteles figyelõszolgálatot

szervezni és mentõeszközt biztosítani. Ajánljuk
még, hogy azokon a területeken, ahol felnõttek
vagy gyermekek tömeges megjelenése várható,
pl.: szabadstrandok jegén, átkelési helyeknél, a
jégbõl való mentéshez felúszó, nagyfelületû tár-
gyakat, pl.: falétrát, pallót és megfelelõ erõsségû
és karbantartott kötélzetet tartsanak készenlét-
ben. Fontos tanács, hogy a jeges vízbõl, a jégbõl
mentett embert azonnal ne vigyük túlfûtött me-
leg helyre, dörzsöléssel próbáljuk a vérkeringé-
sét beindítani, természetesen elõzõleg a jeges ru-
házatától meg kell szabadítani. Az ilyen sze-
mélyt minden esetben orvosi elsõsegélyben, or-
vosi ellátásban kell részesíteni. Részletesebb tá-
jékoztatást a Dunai, Tiszai és Balatoni Víziren-
dészeti Szolgálatnál, az életmentéssel foglalkozó
karitatív egyesületeknél kérhetnek. A vízirendé-
szet felhívja a figyelmet, hogy télen is hatályban
vannak a szabad vízen való tartózkodás alapvetõ
szabályai! A folyóvizekben, állóvizekben, vízi
létesítmények (pl. csatornák) vízében fürödni
téli idõszakban is veszélyes, sõt ilyenkor a leg-
veszélyesebb. Mindenki számára belátható,
hogy az alacsony hõmérsékletû víz milyen ve-
széllyel jár, milyen veszélyt jelent az emberi
szervezetre, az egészségre a hideg víz hatása.
Óva int mindenkit a vízirendészet, hogy kö-

vesse a legendás hírû Schirilla György, valamint
az ifj. Schirilla példáját és megpróbálja átúszni a

Dunát, vagy bármelyik vízfolyásunkat, állóvi-
zünket! Ezeknek a közismert embereknek a sza-
bad vizekben történõ fürdõzése, úszása vízi ren-
dezvénynek minõsül, melyet a vízirendészeti
szervek engedélyeznek szigorú feltételek elõírá-
sával. Minden esetben az emberi élet, az egész-
ség elsõdlegessége a szempont, és ezeket figye-
lembe véve kerülnekmeghatározásra azok a szi-
gorú feltételek, amelyek betartása mellett enge-
délyezik a vízirendészeti szervek ezeket a még
sportembereknek is igen nagy fizikai és egészsé-
gi terhet jelentõ fürdõzéseket. Ahhoz, hogy a
már említett sportemberek ezeket a téli úszáso-
kat végre tudják hajtani, komoly, intenzív, spe-
ciális felkészülés szükséges, melyet szigorú or-
vosi felügyelet mellett hajtanak végre. Jól pél-
dázza a fentiekben leírtakat a Mohácson történt
tragédia, ahol is felkészületlenül,megfelelõ kon-
díció hiányában próbált egy személy a Dunában
úszni.
A Belügyminiszter 46/2001. (XII. 27.) BM

rendelete alapján a jégen tartózkodás szabá-
lyait, a jégbeszakadások miatt bekövetkezett
balesetek megelõzése érdekében a vízirendészet
fokozottan ellenõrizni fogja! Felhívásunk betar-
tása, az állampolgárok törvénytisztelete meg-
elõzheti a tragikus balesetek bekövetkezését.

Összeállította, fotók: Jáki Réka

A Szulai-tó jege biztonságos a korcsolyázók számára

A leleményes gyerekek mindenhol találnak a szánkózáshoz lejtõt A hajómalom köré számtalan vízimadár sereglett az apróságok örömére
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A képviselõ-testület január 22-én megtartotta
az év elsõ testületi ülését.

***
Elsõ napirendi pontként a lejárt határidejû,

valamint a korábbi ülésekenhozott határozatok
végrehajtása érdekében tett intézkedésekrõl szó-
ló beszámolót tárgyalták a képviselõk, és fogad-
ták el a jelentést.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a város

2010. évi költségvetésének I. olvasatban törté-
nõ tárgyalása során az alábbiakat határozza el a
végleges költségvetési terv elkészítéséhez:
1. A Gólyafészek Bölcsõde esetében felkéri

az intézmény vezetõjét, hogy 1.000.000 Ft plusz
bevételt tervezzen a sószoba és egyéb támogatá-
sokból, és a 2010. évi végleges költségvetését
ezzel együtt nyújtsa be.
2. A Gólyafészek Bölcsõde vonatkozásában

fél fõ konyhai foglalkoztatott bõvítését engedé-
lyezi a testület 2010. március 1-jétõl közcélú
foglalkoztatott alkalmazásával (konyhai kapaci-
tás-növelés).
3. A röntgen digitalizálás megvalósítására az

önkormányzat hitel felvételének lebonyolításá-
val támogatja a Szakorvosi Rendelõintézetet. A
hitel nagysága az elõterjesztett szerint 9.625 eFt.
A kért beruházási jellegû hitel tõkerészét 4 év
alatt kívánja az intézmény visszatörleszteni az
önkormányzatnak, errõl írásbeli megállapodás
szükséges. A kamat és egyéb hitelhez kapcsoló-
dó költségek átvállalását kérik a fenntartótól.
4. A Szakorvosi Rendelõintézet �kék-ház�-ba

költözési kiadásait � szállítási költséget kivéve �
az intézmény saját költségvetésébõl fedezze. Az
átalakítás során figyelembeveendõ, hogyazener-
gia-megtakarítást célzó pályázat milyen kötelezõ
tartalmi elemeket ír elõ, mert ennek figyelem-
bevételével szükséges az átalakítás elvégzése.
5. A �kék-ház� átalakítása vonatkozásában

nem teljes összeggel kéri tervezni a homlokzat
hõszigetelését és a nyílászárók cseréjét, hanem
arra pályázati kiírások figyelését kéri. A költség-
vetésben akkora elõirányzat tervezése szüksé-
ges, amellyel ide, az I. emeletre költöztethetõ a
�szürke-ház�-banmûködõ egészségügyi ellátás.
6. A képviselõ-testület a testvérvárosi kapcso-

latok ápolására idén összesen 2 millió Ft-ot kü-
lönít el, melymagában foglalja azt a költséget is,
amely nem nyertes pályázat esetén felmerülhet,
továbbá az egész évi egyéb reprezentációs kia-
dásokat is.
7. AzÁcs KárolyMûvelõdési Központ eseté-

ben felkéri az intézmény vezetõjét, hogy az
EDDA nagykoncertet bonyolítsa le 2010. július

25-én. A szervezés lebonyolításának bizonyta-
lanságaira a képviselõ-testület céltartalék elkü-
lönítését kéri, pontos összege a végleges költ-
ségvetésben dõl el.
8. Az Árpád Fejedelem Általános Iskola tor-

naterem bõvítését nem javasolja 2010. évben a
kivitelezés költségbecslésének nagyarányú
emelkedése, továbbá a projekt jelenlegi kidolgo-
zatlanságamiatt.
9. A tornaterem jelenlegi használatáról részle-

tes kimutatást kér a képviselõ-testület, amely ki-
terjed az aktuális szerzõdésekre, a terem idõbeni
beosztására és kihasználtságára, továbbá fél
éven keresztül tartómonitoring készítését kéri.
10. A képviselõ-testület a rendezési tervet az

idén nem kívánjamódosítani.
11.Avárosimûködési kiadások vonatkozásá-

ban a nulla bázis alapulvétele helyett � a takaré-
kosság elvénekmegfelelõen � a tavalyi terv ada-
tai és a tényszámok ismerete után kerüljenek be-
terjesztésre a szükséges törvényi változások fi-
gyelembevételével. A nagyobb eltéréseket min-
den esetben indokolni szükséges az intézmé-
nyek vezetõi által. Az intézmények vezetõivel
történõ tárgyalásokra 2010. február 4-én és 5-én
kerül sor.
12. A Polgármesteri Hivatalnál a Köztisztvi-

selõi törvény által meghatározott minimum
összeg kerüljön betervezésre a cafeteria juttatás
elemeként, végsõ döntés az intézményi egyezte-
tések során születik.
13. A mûködési bevételnél az adók vonatko-

zásában az iparûzési adó nagysága a tényadat és
kintlévõség pontos összegének ismeretében ha-
tározandómeg.
14. Az ingatlanokkal kapcsolatos kiadásoknál

szükséges szerepeltetni a 0481/28 hrsz-ú ingat-
lan értékesítése jutalékát, valamint az értékesí-
tésbõl adódó, még fennálló hátralék szerepeljen
bevételi oldalon.
15. Az iskolabusz üzemeltetésére kötött szer-

zõdés kerüljön felülvizsgálatra, amennyiben a
Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat pályá-
zati úton nyer megfelelõ szállítóeszközt, amely-
lyel hatékonyabban megvalósítható lesz a szol-
gáltatás.
16. Az út- és járdafelújítások témakörében

kéri megvizsgáltatni az Ipari Park Kft.-vel, hogy
melyek azok a járdák, amelyek különösen ve-
szélyesek a gyalogosok részére. Az erre fordít-
ható keretösszeg 2millió Ft összegû legyen.
17. Az adott kamatmentes kölcsönök nagysá-

ga az éves befizetés szintjéhez igazodjon,
egyenlegében nulla legyen.
18.Az utcabútorok beszerzését szükséges ter-

vezni 1 millió Ft összeggel. A beszerzés lebo-
nyolítója az Ipari Park Kft. legyen.
19. A marketing keret 5 millió Ft nagyság-

renddel tervezendõ.
20. A települési hulladékok kezelésénél a

2008. évi bázis, 500 eFt tervezendõ.
A testület elfogadta Novák Csaba javaslatát,

miszerint a közbeszerzési eljárás kiírásának
szempontrendszerének kidolgozására üljön
össze a hivatal, a Mûszaki Iroda és a Szakorvosi
Rendelõ illetékesmunkatársa.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy határozott, hogy a Ráckeve,
Szent István tér 5. I. emeletének egészségügyi
ellátás céljára történõ átalakítása kivitelezésére
közbeszerzési eljárást hirdet meg.
A képviselõ-testület felhívta a Polgármesteri

Hivatalt, hogy az elõkészített pályázati kiírásban
megjelölendõ bírálati szempontokat egyeztesse
a Városfejlesztési, Üzemeltetési és Mezõgazda-
sági, a Pénzügyi és Pályázati, az Egészségügyi
és Szociális Bizottságok elnökeivel, a Szakorvosi
Rendelõintézet vezetésével, továbbá Vargáné
Ágoston Julianna fõépítésszel.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete tudomásul vette Krumpach Erzsébet
Városfejlesztési, Üzemeltetési ésMezõgazdasá-
gi Bizottság tagságáról történõ lemondását,
egybenmegköszöni az eddig végzett munkáját.
A testület felkérte a Városfejlesztési Üzemel-

tetési és Mezõgazdasági Bizottságot, hogy a
2010. februári testületi ülésre tegyen személyi
javaslatot új tagmegválasztására.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete az Újhe-

gyi Városrészi Önkormányzat részére bruttó
800 eFt összeg betervezését engedélyezte a
2010. évi költségvetés terhére, valamint a 2009.
évi fel nem használt, 400 eFt költségvetési elõ-
irányzatot. Az újhegyi utak karbantartási
munkálataira fordítandó az elõirányzat.
A képviselõ-testület felkérte a VÜMBizottság

javaslatára az Ipari ParkKft. ügyvezetõjét, hogy
mérje fel és becsülje meg az újhegyi útépítés
költségét tisztázva a városrészi önkormányzat-
tal, hogy milyen utat kívánnak építeni, majd ter-
jessze elõ ezt a VÜMBizottság februári ülésre.
Agócs Zoltán képviselõ javaslatát elfogadták,

hogy készüljön el egy kimutatás az utakról, arról
hogy az összeg hogyan lesz felhasználva.
Dr. Kiss László jegyzõ is javasolta, hogy le-

gyen egy keretajánlat, hogy ezt az összeget ho-
gyan használják fel, ne egy személy döntse el.
A képviselõ-testület kimutatást kért az Újhe-

gyi Városrészi Önkormányzattól az elõirányzat
felhasználásáról a feladat végrehajtását köve-
tõen.
A képviselõ-testület kérte a városrészi önkor-

mányzattól, hogy a szóban elõterjesztett igényét
az újhegyi volt iskolaépület használatba történõ
átadásáról, továbbá a buszmegállók létesítési
igényérõl írásban terjessze elõ annakmegvitatá-
sa céljából.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a 2010. éviKözfoglalkoztatási Ter-
vet elfogadta. A 2009. évi közfoglalkoztatás

Testület i
ülés



4 2010. február

kk öö zz éé ll ee tt  öönnkk oo rrmmáánn yy zz aa tt  kk öö zz éé ll ee tt  
munkafegyelemmel kapcsolatos hiányosságai
miatt 2010. évben a munkaszervezés és ellenõr-
zés vonatkozásában látványos elõrelépést vár a
testület. A képviselõ-testület úgy döntött, hogy a
2010 júniusi testületi ülésén át kívánja tekinteni
a tervet és a végrehajtást.
Bukovszky István képviselõ tolmácsolta az

EÜSZB véleményét, mely szerint ez egy na-
gyon jó lehetõség a munkavégzésre, de lehetne
hatékonyabb, amelyet elsõsorban a munkaveze-
tés hatékonyságával lehetne elérni, másfelõl pe-
dig megfelelõ szakmai ismeretekre kellene
épülnie.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete jóváhagy-

ta �Ráckeve Város Integrált Önkormányzata
megújítottAnti-szegregációs Tervét.
Az integrált városfejlesztési stratégia keretén

belül kidolgozandó Anti-szegregációs Terv
csak egy, de igen fontos részét képezi a telepü-
lési esélyegyenlõségi program kidolgozásának.
Az Anti-szegregációs Terv elsõsorban területi
dimenzióban, a szegregációs folyamatok szem-
pontjából vizsgálja az esélyegyenlõségi problé-
mák meglétét egy adott településen. Az Anti-
szegregációs Terv célja, hogy a város felmérje
azon területeit, ahol a szegregáció már megin-
dult, illetve ahol elõrehaladott állapotban van,
és a fentiek szellemében kidolgozzon a szegregá-
ció oldására irányuló programokat.
Az Anti-szegregációs Terv alapvetõen 3 fõ fe-

jezetre tagolódik: a város egészére vonatkozó
helyzetelemzésre, a szegregátumok, telepek, te-
lepszerû képzõdmények helyzetének elemzésére
és az Anti-szegregációs program megfogalma-
zására.
Ráckeve Város Önkormányzata és az Integ-

rált Városfejlesztési Stratégia elkészítésével
megbízott HAT PENNA Fejlesztõ és Tanácsadó
Kft. munkatársai az Önkormányzati és Terület-
fejlesztési Minisztérium által kiadott közlemény-
nekmegfelelõen felvették a kapcsolatot a kijelölt
anti-szegregációs szakértõvel. 2008. március
5-én anti-szegrációs szakértõi megbeszélésre
került sor, melynek során a szakértõ-mentor
közremûködésével egyeztették a terv készítésével
kapcsolatos alapelveket.
Az Anti-szegregációs Terv elkészítéséhez

alapvetõen két adatbázis adatállományát hasz-
nálták fel: támaszkodik az elemzés a 2001. évi
népszámlálás tematikusan kapcsolódó adataira,
valamint az önkormányzati nyilvántartásokból
elérhetõ adatokra.
2009 decemberében megtörtént a 2008-ban

készült Anti-szegregációs Terv megújítása. A
megújított terv kiegészült az idõközbenmegvaló-
sult intézkedések leírásával, valamint új lehetõ-
ségek és feladatok vállalásával.
Ezt fogadta el az ülésen a testület.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete jóvá-

hagyta az Árpád Fejedelem Általános Iskola

Esélyegyenlõségi Tervét 2014. december 31-ig
terjedõ idõszakra azzal, hogy az intézmény az
aktualitásnakmegfelelõ felülvizsgálatot szükség
szerint elvégzi.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a Keve-

Víz Kft. üzleti tervének elfogadását következõ
ülésére halasztotta az alábbiak tisztázásamiatt:
Dr. Kiss György ügyvéd vizsgálja meg és ad-

jon írásbeli és szakértõi véleményt az alábbi-
akról:
A Keve-Víz Kft. Társasági Szerzõdésben fog-

laltak szerint köteles-e a kft. a társaságban tag-
ként jelenlevõ másik önkormányzat (Szigetújfa-
lu) ivóvíz szolgáltatását végezni. Ennek feltéte-
leit rögzíti-e a Társasági Szerzõdés, vagy szol-
gáltatási szerzõdést kell kötnie a feladat ellátás-
ra a kft.-nek.
A Keve-Víz Kft. jogosult-e ezen szolgáltatási

szerzõdés megkötésére, vagy ehhez a tulajdo-
nostárs (Ráckeve Város Önkormányzata) hoz-
zájárulása kell a szerzõdés tartalmának megha-
tározásával.
A képviselõ-testület javasolta a kft. taggyûlé-

sének annak tudomásulvételét, hogy a Keve-Víz
Kft. 2010. január 1-jétõl mûködteti Szigetújfalu
község ivóvíz- és szennyvízcsatorna-hálózatát.
Engedélyezze a kft.-nek, hogy 2010. április
1-jéig, illetve a szolgáltatási szerzõdés megköté-
séig folytassa ezen tevékenységet.
A képviselõ-testület felkérte az ügyvezetõt,

hogy dolgozza ki és terjessze elõ a februári ülé-
sekre a Szigetújfaluban történõ ivóvíz- és
szennyvízcsatorna-hálózat mûködtetésének
2010. évre szóló kalkulációját. A szigetújfalui
szolgáltatásnak Keve-Víz Kft. által történõ biz-
tosítása a társaság taggyûlésének döntésétõl
függ, ezt Ráckeve a rá nézve kedvezõ esetben tá-
mogatja.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete javasolta

a Keve-Víz Kft. taggyûlésének, hogy a Keve-Víz
Kft. a követelésétõl álljon el, sztornírozza a Rác-
keve és Térsége Társult Települések Szennyvíz-
csatorna és Tisztítómû Tulajdonközössége tag-
jai felé kibocsátott számláját � a Társulási Meg-
állapodás alapján � az üzemeltetési hiányból
eredõ követelés (42.863 eFt) 50%-át. A már tel-
jesített kifizetéseket (Makád és Szigetbecse) utal-
ja vissza a befizetõ települések önkormányzatai-
nak. Ezzel a határozatával a képviselõ-testület
módosította a 330/2009. (X. 16.) számú határo-
zatának 2. pontját.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete aKEVE-

VÍZKft. ügyvezetõje részére a 2009. évremeg-
határozott prémiumfeladata, és annak teljesíté-
se alapján prémiumkifizetését jóváhagyta, amely
amunkáltatói járulékokat ismagában foglalja.

***
Képviselõ-testület az Ipari Park Kft. 2010.

évi üzleti tervét kérte átdolgozni a következõ ki-
egészítésekkel:

Szükséges az Ipari Park Kft. által végzett vá-
rosgondnoki feladatoknál az alábbiak kidolgo-
zása az Ipari Park Kft. ügyvezetõje által:
� a parkfenntartásnál: a gondozott területek

méretének meghatározása, a parkfenntartási
munkák egységárának kidolgozása.
� az útkarbantartásnál: a javítandó felület

arányában az egységár meghatározása.
Az Ipari Park Kft. által az intézmények szá-

mára nyújtott karbantartási szolgáltatásra vo-
natkozó szerzõdések felülvizsgálata szükséges a
VÜMB által, egyrészt az intézményi keretek,
másrészt a szolgáltatási díj kiszámlázása vonat-
kozásában, ennek határideje a februári képvise-
lõ-testületi ülés.
A képviselõ-testület kimutatást kért a februári

ülésére a Mercedes autóbusszal kapcsolatos
költségek tisztázása érdekében arról, hogy mi-
lyen költséget jelent ez a kft. számára, továbbá
milyen összegû normatív támogatás folyik be az
önkormányzathoz a közoktatási intézményi tár-
sulási formában történõmûködtetése kapcsán.
Amennyiben a Családsegítõ és Gyermekjóléti

Szolgálat pályázati támogatással (tanyagond-
nokimûködtetésre) autóbuszhoz jut, a képviselõ-
testület tárgyal az IVECO autóbusz további sor-
sáról, esetleges értékesítésérõl. Ezzel csökkent-
hetõ lenne a kft. kiadása.

***
RáckeveVárosKépviselõ-testülete jóváhagy-

ta az Ipari Park Kft. ügyvezetõje részére a 2009.
évre meghatározott prémiumfeladata, és annak
teljesítése alapján prémium kifizetését, amely
nem tartalmazza amunkáltatói járulékokat.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete az Ipari Park Kft. részére a
228/2008. (VI. 3.) számú határozat alapján köl-
csönt adott. A testület úgy határozott, hogy az
1.000.000 Ft összeg visszafizetésétõl eltekint, és
ezen összegre vonatkozóan támogatási szerzõ-
dést köt az Ipari Park Kft.-vel a határozat
mellékletét képezõ tartalommal.
A testület felhatalmazta a polgármestert a tá-

mogatási szerzõdés aláírására.
***

Ráckeve Város Önkormányzata úgy határo-
zott, hogy a �KÖRTVRáckeve�Körzeti Tele-
vízió Nonprofit Korlátolt Felelõsségû Társaság
cégnév alatt gazdasági társaságot alapít, mely-
nek székhelye: 2300 Ráckeve, Móricz Zsig-
mond utca 4/a.
A képviselõ-testület úgy határozott, hogy

hozzájárul ahhoz, hogy a �KÖR TV Ráckeve�
Körzeti TelevízióNonprofit Korlátolt Felelõssé-
gû Társaság székhelyeként az önkormányzati
tulajdonú, Ráckeve, Móricz Zsigmond u. 4/a
szám alatti ingatlant használja.
A �KÖR TV Ráckeve� Körzeti Televízió

Nonprofit Korlátolt Felelõsségû Társaság törzs-
tõkéje 500.000 Ft készpénz.
A képviselõ-testület úgy döntött, hogy kéri a
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�KÖR TV Ráckeve� Körzeti Televízió Non-
profit Korlátolt Felelõsségû Társaság kiemelt
közhasznúságának nyilvántartásba vételét az il-
letékes bíróságtól.
Ráckeve Város Önkormányzata a �KÖR TV

Ráckeve�Körzeti Televízió Nonprofit Korlátolt
Felelõsségû Társaság ügyvezetõi feladatainak
ellátására � pályázat kiírása nélkül � Cserna
Gábort választotta meg határozott idõre 2012.
december 31. napjáig, illetve a társaság fenn-
állásáig.Az ügyvezetõmegbízási díja aminden-
kori minimálbér összegének megfelelõ összeg,
mely számla ellenében kerül kifizetésre.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a �KÖRTVRáckeve�Körzeti Tele-
vízió Nonprofit Korlátolt Felelõsségû Társaság
tulajdonosaként a kft. felügyelõbizottsága tag-
jainak a következõ személyeket választotta
2010. január 22-tõl 2012. december 31. napjáig:
elnök: SchwarczenbergerKárolyné
tagok:Bõcze Bernadett
Bodor Tibor Lászlóné
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a �KÖRTVRáckeve�Körzeti Tele-
vízió Nonprofit Korlátolt Felelõsségû Társaság
könyvvizsgálói tevékenysége elvégzésére az
SBM Könyvvizsgáló Bt.-t bízta meg határozott
idõre, 2010. május 31-ig.
Ráckeve Város Önkormányzata a �KÖR TV

Ráckeve�Körzeti Televízió Nonprofit Korlátolt
Felelõsségû Társaság egységes szerkezetû Ala-
pító Okiratát és Szervezeti és Mûködési Sza-
bályzatát elfogadta.
A testület megbízta dr. Földváry Zsuzsanna

ügyvédet, hogy aKÖRTVRáckeveKörzeti Te-
levízió Nonprofit Korlátolt Felelõsségû Társa-
ság alapításához szükséges okiratokat nyújtsa
be az illetékes cégbírósághoz, és a társaság ala-
pítása ügyében járjon el.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testület aRáckevei Ipari Park Területfejlesz-
tõ és Szolgáltató Korlátolt Felelõsségû Társa-
ság tulajdonosaként a kft. felügyelõbizottsága
tagjainak a következõ személyeket választotta
határozott idõre 2010. január 22-tõl 2010. de-
cember 31-ig:
tagok:
Papdi József
BukrinéGyengési Erzsébet
Bezsenyi Imre
A felügyelõbizottság tagjai díjazásban nem

részesülnek.
A döntés alapján Ráckeve Város Önkor-

mányzatának Képviselõ-testülete a Ráckevei
Ipari Park Területfejlesztõ és Szolgáltató Korlá-
tolt Felelõsségû Társaság Alapító Okiratát ki-
egészítette. A képviselõ-testület felhívta az ügy-
vezetõt, hogy az Alapító Okirat módosításáról
és a változás cégbírósághoz � jogi képviselõ
útján � történõ bejelentésérõl gondoskodjon.

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-
lõ-testülete 4 tagú felügyelõbizottságot javasolt
megválasztani a Keve-Víz Közszolgáltató Kft.-
ben.
A testület a felügyelõbizottság tagjainak a kö-

vetkezõ személyek megválasztását javasolta a
Keve-Víz Közszolgáltató Kft. taggyûlésének
2010. január 22-tõl 2010. december 31-
napjáig:
tagok:
Novák Csaba (2300 Ráckeve, Dömsödi út 16/b)
Nagyné Ivanov Milka (2300 Ráckeve, Landler

Jenõ u. 20.)
Dr. Szánthó Györgyné (2300 Ráckeve, Kossuth

L. u. 15.)
A képviselõ-testület javasolta a taggyûlésnek,

hogy a kft. felügyelõbizottsága negyedik tagja-
ként a Szigetújfalu Község Önkormányzatának
Képviselõ-testülete által javasolt személyt vá-
lasszameg.
A felügyelõbizottság tagjai díjazásban nem

részesülnek.
A testület felkérte a polgármestert, hogy ezen

határozatot képviselje a taggyûlésben.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete elfogadta a Ráckevei Ipari Park Te-
rületfejlesztõ és Szolgáltató Korlátolt Felelõssé-
gû Társaság szabályzatát a vezetõ tisztségvise-
lõk, felügyelõbizottsági tagok, valamint a mun-
ka törvénykönyvérõl szóló 1992. évi XXII. tör-
vény 188. § (1) bek. vagy 188/A § (1) bek. hatá-
lya alá tartozómunkavállalók javadalmazásáról,
valamint a jogviszonymegszûnése esetére bizto-
sított juttatások módjának, mértékének elveirõl,
annak rendszerérõl.
A testület felhívta az ügyvezetõt, hogy a sza-

bályzat cégiratok között történõ letétbe helyezé-
se iránt intézkedjen.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testület javasolta Keve-Víz Közszolgáltató
Kft. taggyûlésének elfogadásra a Keve-Víz Köz-
szolgáltató Korlátolt Felelõsségû Társaság sza-
bályzatát a vezetõ tisztségviselõk, felügyelõbi-
zottsági tagok, valamint a munka törvényköny-
vérõl szóló 1992. évi XXII. törvény 188. § (1)
bek. vagy 188/A § (1) bek. hatálya alá tartozó
munkavállalók javadalmazásáról, valamint a
jogviszony megszûnése esetére biztosított jutta-
tások módjának, mértékének elveirõl, annak
rendszerérõl. A testület felkérte a polgármestert,
hogy ezen határozatot képviselje a taggyûlés-
ben.
JKB elnöke, Deák Tibor tájékoztatta a testü-

letet, hogy a felügyelõbizottsági tagság betölté-
se jogszabály szerint nem összeférhetetlen ha
azt képviselõ vagy köztisztviselõ tölti be.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testületemegfogalmazta aköztisztviselõi tel-
jesítménykövetelmények alapját képezõ 2010.
évi célokat. A testület felhívta a polgármestert,

hogy az elfogadott általános követelmények
alapján határozza meg a jegyzõ konkrét teljesít-
ménykövetelményeit.
A testület felhívta a jegyzõt, hogy az elfoga-

dott általános követelmények alapján határozza
meg a hivatal köztisztviselõinek konkrét teljesít-
ménykövetelményeit.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott a Ráckeve és Térsége Társult Települé-
sek Szennyvízcsatorna és TisztítómûTulajdon-
közösség Ellenõrzõ Bizottságába a mindenkori
Pénzügyi és Pályázati Bizottság elnökét, most
Szadai Józsefet delegálja 2010. december
31-éig. Az Ellenõrzõ Bizottság tagja tevékeny-
ségét térítés nélkül végzi.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete meghall-

gatta és elfogadta Novák Csaba alpolgármester
a városmarketing és ingatlanértékesítési pá-
lyáztatások kiértékelésére szóló elõterjesztését.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy dön-

tött, hogy a Ráckeve, Kossuth L. u. 32. és Rác-
keve, Kossuth L. u. 58. sz. alatti ingatlanjainak
értékesítését saját hatáskörében kívánja elvégez-
ni.
A szükséges marketing feladatok megszerve-

zéséremegbízta a Polgármesteri Hivatalt.
A felhasználható költségkeret összege: leg-

feljebb max. 500 eFt, amelynek fedezete: a vá-
ros 2010. évi költségvetésének marketing ke-
rete.
A direkt marketing kapcsán az értékesítendõ

ingatlanok eladását egy jólmegfogalmazott szö-
veggel a város bevezetõ pontjainál (É-on, K-en)
nagy, az érintett ingatlanon kisebb táblán közzé
kell tenni.
A testület döntése szerint a jelenleg üresen ál-

ló lakó-, vagy üzleti célú ingatlanjai hasznosítá-
sának hirdetését az Ipari Park Kft.-vel kívánja
elvégeztetni.
A szükséges marketing feladatok megszerve-

zésére megbízta az Ipari Park Kft.-t. A munka
elkészültével a hirdetéseket meg kell kezdeni. A
kampányok idõtartama folyamatos, a leendõ
bérleti szerzõdések hatálybalépéséig tart. A fel-
használható költségkeret összege legfeljebb 200
eFt, amelynek fedezetét az Ipari Park Kft. üzleti
terve biztosítsa.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott, hogy azAqualandmelletti városi tulajdo-
nú 8 ha-os földterület hasznosításának céljára
komplex marketing anyag elkészítésére pályá-
zatot ír ki városmarketing szakcégek számára.A
cég kiválasztására szolgáló pályázat kiírására
felkérte a Polgármesteri Hivatalt. A fõbb szem-
pontok:
� Javaslattétel a terület legoptimálisabb jövõbeni
felhasználására. (A legnagyobb egyszeri pénz-
bevételt, a 10 éven belüli legnagyobb adóbevé-
telt jelentõ; legtöbb helyi munkaerõt foglal-
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koztató; a környezetére leginkább fejlesztõ hatással bíró beruházásmegfo-
galmazása.)
� Ennekmegalapozott igazolása.
� A részletes marketing terv megrendelése az 1-2. pont kiértékelése után
történjen.

� Az 1-2. pontban meghatározott feladatokra szánt pénzkeret fedezete:
2010. évi költségvetésmarketing kerete.
A testület kérte a Polgármesteri Hivatalt, hogy a Ráckeve városáról ké-

szült DVD-t, valamint leiratban a terület hasznosításáról szóló képviselõ-
testületi elképzelést küldje meg a hazánkban mûködõ nagykövetségeknek
azzal a céllal és kéréssel, hogy hazájukban, ismeretségi körükben reklá-
mozzák az ingatlanvásárlási és befektetési lehetõséget.

***
A képviselõ-testület az önkormányzat pénzügyi helyzetérõl szóló jelen-

tést elfogadta azzal aMikola Péter által javasolt kiegészítéssel, hogy a kö-
vetkezõ Pénzügyi és Pályázati Bizottság ülésére kéri a 2009. december
31-ei adókintlévõség, továbbá a Ráckeve és Térsége Beruházó Víziközmû
Társulat kimutatását a szennyvízberuházással kapcsolatos lakossági kint-
lévõségek teljes összegének kimutatását.

***

Ingatlanügyek:

Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy határozott, hogy megvásárolja
a Ráckeve 6436 hrsz-ú kivett, beépítetlen mûvelési ágú, 3356 m2 területû
ingatlant.
Az ingatlan vételárát a felek kölcsönösen 6.000.000 Ft-ban fogadják el,

azzal a kikötéssel, hogy a tulajdonosok a vételáron felül további követelés-
sel nem lépnek fel az önkormányzattal szemben.
Az önkormányzat a vételárat az eladók részére egy összegben, az adás-

vételi szerzõdés aláírásával egy idõben teljesíti az eladók számlájára.
Az ingatlanvétel forrása a város 2010. évi költségvetésének ingatlanér-

tékesítési bevétele.
Novák Csaba alpolgármester a két tárgyalónak, Vargáné Ágoston

Julianna fõépítésznek ésMikola Péter képviselõnek köszönetetmondott a
testület nevébenmunkájukért.

***

Egyebek:

Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete úgy döntött,
hogy az �Európa a polgárokért� program keretében a Testvérvárosi talál-
kozó megszervezésének támogatására és a �Comenius régió együttmûkö-
dések� címû projekt keretében az oktatás európai dimenziójának erõsítése
céljából pályázatot kíván benyújtani. A pályázatok elkészítésével a Good-
will Consulting Kft.-t bízza meg, oly módon hogy éves tagsági szerzõdést
kötnek nettó 220.000 Ft alapdíj, valamint az elnyert támogatások 7%-a
(min. 50.000 Ft) szolgáltatási díj 5%-a (min. 50.000 Ft) sikerdíj mellett.
Az �Európa a polgárokért� program keretében a pályázat benyújtásá-

nak határideje: 2010. február 15.
A �Comenius régió együttmûködések� címû projekt keretében a pályá-

zat benyújtásának határideje: 2010. február 19.
A testület felhatalmazta a polgármestert a szerzõdés aláírására.
A �Comenius régió együttmûködések� címû projekt pályázati önerejét

az Árpád FejedelemÁltalános Iskola saját költségvetésébõl fedezi.
***

Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete hozzájárult ah-
hoz, hogy az Ipari Park Kft. ügyvezetõje a térfigyelõ rendszer kamerái-
nak biztosítására a Generali-Providencia ajánlatát elfogadva kössön va-
gyonbiztosítási szerzõdést, melynek éves biztosítási díjtétele a biztosítási
összeg (4.800.000 Ft) 10%-a (ezreléke).

***
APennyiMarket Áruház azzal a kéréssel fordult a hivatal felé, hogy en-

gedélyezze a parkolójának sorompóval történõ lezárását a vásárlók részé-
re fenntartva parkolóját. A VÜM Bizottság nem tartja a forgalom felduz-
zasztása miatt jó ötletnek a sorompó kiépítését, a legmegfelelõbb megol-
dás érdekében javaslatot tett egy munkacsoport létrehozására, amely tár-
gyalófélként lépne fel a PennyMarket képviselõivel.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a Penny Mar-

ket kérelmére, az áruház elõtti parkoló lezárása és fizetõssé tétele ügyé-
ben a mindkét fél számára kielégítõ megoldás elérése érdekében tárgyaló
munkacsoportot hozott létre, amelynek tagjai:
Dr. Dávid László polgármester
Dr. Kiss László jegyzõ
Ihász Tibor irodavezetõ és
Levendovszky Tihamér ügyvezetõ.

***
Dr. Dávid László polgármester megtartotta beszámolóját az elõzõ ülés

óta történt fontosabb eseményekrõl.
***

A testület zárt ülésen tárgyalta a Somlyó-szigeti ivóvízhálózattal kap-
csolatos peres ügy állásáról, valamint lakásbérleti szerzõdés felmondásá-
ról szóló napirendi pontot.

***
A testület soron következõ testületi ülését 2010. február 19-én tartja.

Jáki Réka
A testületi ülés teljes jegyzõkönyve awww.rackeve.hu oldalon olvasható.



Építményadó: � a 80 m2-nél kisebb üdülõk-
nél az adómértéke: 390 Ft/m2

� a 80 m2-es, illetve 80 m2-nél nagyobb üdülõ
esetén az adómértéke: 660 Ft/m2

Az építményadó mértékének változása, a fel-
dolgozási többletmunka (határozatok elkészítése,
postázása, feldolgozása) miatt, az építményadó
2010. I. félévi befizetési határideje: április 15.
Idegenforgalmi adó: az adó mértéke szemé-

lyenként és vendégéjszakánként: 300 Ft
Gépjármûadómértéke is változott a törvényi

módosítás következtében.
�Az adómértéke
7. § (1) Az adó mértéke a 6. § (1) bekezdése

szerinti adóalap után a gépjármû
� gyártási évében és az azt követõ 3 naptári év-

ben 345 Ft/kilowatt,
� gyártási évet követõ 4-7. naptári évben

300 Ft/kilowatt,
� gyártási évet követõ 8-11. naptári évben

230 Ft/kilowatt,
� gyártási évet követõ 12-15. naptári évben

185 Ft/kilowatt,
� gyártási évet követõ 16. naptári évben és az azt

követõ naptári években 140 Ft/kilowatt.

(2) Az adó mértéke a 6. § (2)-(3) bekezdései
szerinti adóalap esetén az adóalapminden meg-
kezdett 100 kilogrammja után:
a) a légrugós vagy azzal egyenértékû rugó-

zási rendszerû nyerges vontató, tehergépjár-
mû, autóbusz esetén 1200Ft,
b) az a) pont alá nem tartozó gépjármûvek és

pótkocsik esetén 1380 Ft.
(3)Az �E� betûjelû ideiglenes rendszámtáblá-

val ellátott személyszállító gépjármû után
10 000 Ft, míg a tehergépjármû után 46 000 Ft
adót kell fizetni. A �P� betûjelû ideiglenes rend-
számtábla kiadása esetén 23 000 Ft adót kell fi-
zetni.
Változás: a légrugós vagy azzal egyenértékû

rugózási rendszerû nyerges vontató, tehergép-
jármû, autóbusz esetén az adómérték nem válto-
zott az elõzõ évhez képest. Feltétel: a légrugós
gépjármûvekre vonatkozó �Bejelentés�, amely-
re vonatkozó részletes tájékoztató a honlapon
megtalálható.
További, részletes tájékoztatást nyújt az adó-

csoport személyesen (Ráckeve, Szt. István tér 4.
fsz. 7), telefonon (24/523-305, 24/523-304),
e-mailben (adocsoport@rackeve.hu).
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Köszönet!
Ezúton szeretnénk a Ráckeve Város

Önkormányzati Képviselõ-testület, Egész-
ségügyi és Szociális Bizottság tagjainak
köszönetet mondani, hogy karácsonyra
beteg leányomnak nagy örömet szereztek a
részére adott ajándékkosárral.

GazdagBéla szülõ

KKöösszzöönneett aa ttûûzziiffaa 
ffeellaajjáánnlláásséérrtt!!

Szeretnénk köszönetet mondani Agócs
Zoltán és dr. NovákGábor képviselõnek,
valamint Csikós Józsefnek az általuk fela-
jánlott tiszteletdíjért, anyagi támogatásért,
amelybõl tûzifát tudtunk venni a rászo-
rulóknak, hogy õk is melegedhessenek a
hideg idõben otthonaikban.
Nagylelkû felajánlásaikat köszönjük

szépen!
BodaAttila képviselõ

Ráckeve Város Önkormányzata elsõdleges
és kötelezõ feladatnak az intézményhálózat
mûködtetését tartja, de kistérségi központként a
lakosságmind teljesebb kiszolgálása érdekében
ezen túlmutató tevékenységeket is ellát.
A rendelkezésre álló pénzeszközeinket pá-

lyázatokkal próbáljuk kiegészíteni, ehhez azon-
ban önerõ is szükséges.
Az 1996. évi CXXVI. tv. lehetõvé teszi,

hogy azok az állampolgárok, akik munkavi-
szonyban állnak, egyéb jogviszony keretében
jövedelemmel rendelkeznek, vagy vállalkozá-
suk van, az általuk kiválasztott tevékenységet
folytató szervezetnek felajánlhassák személyi
jövedelemadójuk egy százalékát.
Az adóbevalláskor (vagy május 20-ig bár-

mikor) a befizetett adójának 1%-ával támogas-
sa a rászorulókat! 1% az ESÉLY!
Az szja 1% felajánlásból mûködõ szerveze-

tek munkája fontos és közcélú. Munkájukhoz
normatív támogatást alanyi jogon nem kapnak
sehonnan sem!AzADÓ1% felajánlása ezért is
nagyon fontos!
Az 1% felajánlása nem kerül semmibe, de

nagyon sokat segíthet, ezért arra kérjük önöket,
éljenek ezzel a lehetõséggel, tájékoztassák is-
merõseiket is, hogy minél többen támogassák
intézményeinket, városunkat!

ALAPÍTVÁNYAINK:

Ráckeve Városi Ifjúság és Tömegsport
Támogatásáért Közalapítvány
2300Ráckeve, Szt. István tér 4.
Adószám: 19179526-1-13
2006. év �
2007. év 34464 Ft
2008. év 49443 Ft
Felhasználási terület: szakosztályok támo-
gatása

Ráckeve Városért Közalapítvány
2300Ráckeve, Szt. István tér 4.
Adószám: 19180502-1-13
2006. év 42852 Ft
2007. év 170224 Ft
2008. év 679717 Ft
Felhasználási terület: önkéntes tûzoltóság
támogatása, hajómalom építés támogatása,
majorett csoport támogatása

RáckeveÓvodásGyermekeiért Alapítvány
2300Ráckeve, Vörösmarty u. 40.
18690747-1-13
2006. év 283500 Ft
2007. év 302871 Ft
2008. év 455447 Ft

Felhasználási terület: udvari játékok beszer-
zése, terasz árnyékoló, csoportszobai játék
beszerzés, egyen óvodai pólók beszerzése

Tanulókért, Oktatásért, az Iskoláért
Alapítvány Ráckeve
2300Ráckeve, Kölcsey u. 7.
Adószám: 19180038-1-13
2006. év 305667 Ft
2007. év 424513 Ft
2008. év 451706 Ft
Felhasználási terület: számítógéppark kor-
szerûsítésre, fénymásológép vásárlás, búto-
rok, tanulópadok, székek beszerzése székek

Gyógyító Technika Alapítvány
2300Ráckeve, Szent István tér 5.
Adószám: 19184056-1-13
2006. év 363057 Ft
2007. év 318071 Ft
2008. év 217689 Ft
Felhasználási terület: fogászati kezelõszék
felújítás, turbina beszerzés, váladékleszívó
berendezés beszerzése, defibrilátor beszer-
zés, videoendoszkóp készülék vásárlás
Elõre is köszönjük valamennyi adományo-

zónak a támogatást!

RáckeveVárosÖnkormányzatának
Képviselõ-testülete

+1% Tisztelt ráckevei polgárok!

VÁLTOZÁS a helyi adó és gépjármûadó
mértékénél 2010. január 1-jétõl!
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A Dunát szeretõ ráckevei lakossági és képvi-
selõi kezdeményezésre Ráckeve Városának
Képviselõ-testülete lakossági fórumot hívott
össze a szabadtéri Dunai strand jövõbeli haszno-
sítása érdekében január 25-én este 6 órára a pol-
gármesteri hivatal nagytermébe.
A város vezetése közös együttgondolkodásra

kérte fel a jelenlévõket, hogy a strand területét
féltõ lakosokkal egymindenki számára elfogad-
ható hosszú távú fejlesztési elképzelés részleteit
megtárgyalják, ismertessék.

Ezt a célt szolgálta a lakossági fórum rendha-
gyó jellege is. Asztaltársaságok ültek össze, ha-
sonlóképpen gondolkodók, baráti társaságok, el-
vegyülve a képviselõkkel, a város vezetésének
azzal a szándékával, hogy egy � Novák Csaba
alpolgármester és Mikola Péter képviselõ által
elõre kidolgozott � kérdõívet kitöltsenek, amely-
bõl fontos következtetéseket vonhatnak le, pl.
hogy hol egyezik vagy tér el a lakosság és a
város vezetésének véleménye.

Dr. Dávid László polgármester köszöntõje
utánNovák Csaba hangsúlyozta, hogy szeretné
eloszlatni azt a tévhitet, hogy a Dunai stranddal
titkolt szándéka lenne a testületnek. Nem adták
el, nincs megegyezés senkivel sem.Most itt cso-
portokban közösen szeretnének látni egy meg-
valósítható célt. Nagyon fontos, hogy a terület
hosszú jogi eljárás eredményeként újból a város
és a lakosság rendelkezésére áll.

Az alpolgármester rövid bevezetõje után egy
prezentációval ismertette Ráckeve Város Kép-
viselõ-testületének álláspontját a Dunai strand
újraélesztésérõl, a terület és az infrastruktúrák
jobb és hosszú távra szóló kihasználásának érde-
kébenmármegtett és tervezendõ lépésekrõl.

A lakossági fórumon a képviselõk tematiku-
san három érintett zónát jelöltek meg azzal a
szándékkal, hogy elkülönítve nézzék át a mû-
ködtetésre, hasznosításra vonatkozó ötleteket,
javaslatokat:

I. A szabad strand területe
II. A voltMHSZ székház
III. Idegenforgalmi hasznosítású terület

(volt Vadkacsa mûintézmény és köz-
vetlen környezete)

Novák Csaba megfogalmazta, hogy melyek
a legfontosabb kívánalmak: pl. a ráckevei átlag-
emberek számára olcsón vagy ingyenesen elér-
hetõ �nyaralási� lehetõség; a terület olyanmérvû
hasznosítása, amely meghosszabbítja a szezont;
idegenforgalmi vonzerõ; tömegsport céljára
történõ hasznosítás; további fizetõképes fo-
gyasztók idecsábítása; egyösszegû, jelentõs
nagyságú pénzbevételi forrás biztosítása; adóbe-
vételeknövelése; hozzáférhetõ füves vízpart biz-
tosítása a hídtól a Somlyó útig.
Ezután elsorolta a lehetõségeket: tiszták a tu-

lajdonviszonyok, alapos, átgondolt koncepciója
vanmár a testületnek; a múltbéli hibákból tanul-
va megfelelõ hasznosítási pályázatok kiírására
törekednek; lehetõség nyílik egy Leader pályá-
zat által nyújtott 18millió forintos támogatásra a
�Rózsakert Duna-parti többgenerációs közössé-
gi tér� kialakítására.

Novák Csaba ismertette az egykori MHSZ
épületének hasznosítása szempontjait is: sport-
célú hasznosítási kötelezettség; masszív épület;
a 3. szint is beépíthetõ, egyik lehetséges haszno-
sítási lehetõség a sport és/vagy extrém sportok

Lakossági fórum
ADunai strand érdekében (2010. január 25.)

Tudósítás



2010. február 9

kk öö zz éé ll ee tt  öönnkk oo rrmmáánn yy zz aa tt  kk öö zz éé ll ee tt  
mûvelésére; itt lehetne egy bázis: iroda, jegy-
pénztár, a strand kiszolgáló részei.
Említésre került, hogy létrehoznának a

strandhoz kapcsolódóan egy egyedülálló játszó-
parkot is, ahol a játszóelemek összeválogatása
megcélzott korosztály szerint történne.
A jelenlegi Rózsakertbõl a Leader pályázat

segítségével egy virágos közparkot szeretnének
kialakítani.
A koncepció finanszírozását pályázati pénz-

bõl és a jövõben nem strandként szolgáló terü-
letrész értékesítésébõl befolyt bevételek egy ré-
szébõl, bérbeadásból képzeli el a testület, amely-
bõl biztosíthatnák a strand fenntartását, a park
gondozását is.
NovákCsaba kifejtette, hogy szakítani kell 3

korábbi berögzõdéssel:
� A strand nem csupán egy fürdõzõhely, sok-
kal többmindent ki lehetne hozni belõle.

� A 30 éve a ráckevei �kisembertõl� elzárt
MHSZ épület (ki)használhatóvá tehetõ.

� A strand egész területe csupán fürdõzésre
nem kihasználható.

A Rózsakert és a strand egésze került terve-
zésre a Leader pályázatban.

Az elhangzott prezentáció után a ráckevei
polgárok is kifejtették álláspontjukat, amelynek
lényege az volt, hogy bár éreznek azonosságo-
kat a város vezetésével, sok mindenben közös a
szándék, de vannak lényeges pontok is, ame-
lyekben véleménykülönbségek vannak.

FodorPiroska ráckevei lakos kifejtette, hogy
a legfontosabbnak azt tartják a fórum kezdemé-
nyezõi, hogy megmaradjon a kapcsolat a
Dunával, az emberek és a víz közötti intimitás.
Fodor Piroska kifogásolta a Novák Csaba által
bemutatott terven, hogy amennyiben egy sé-
tányt létesítenének a Rózsakerttõl a Vadkacsáig,
akkor megszûnne a föveny és a víz találkozása,
amely éppen ennek az öbölnek az elõnye.

Novák Csaba egyetértett az elmondottakkal,
de azt hangsúlyozta, hogy éppen az lenne a terv
kialakítóinak a célja, hogy egy ráckevei ember
akkor is végig tudjonmenni a vízparton, ha eset-
leg a jövõben a fenti szakaszban, az idegenfor-
galmi zónában egy idegenforgalmi vállalkozás
valósulnameg.

Fodor Piroska többek véleményét közvetí-
tette, mert szerintük csak úgy lehetne kivédeni
azt, hogy az alsó 30 méteres sávban soha senki-
nek ne legyen lehetõsége a beépítésre, ha a város
kezdeményezné a partszakasz védettségét. Ez
lenne az igazi garancia a város számára, hiszen
éppen ez az érték, hogy Ráckevének van egy
olyan szabad területe, amelyet a lakosság hasz-
nálhatna. A jelenlévõ lakosok ezt a 170 méteres
partszakaszt nem szeretnék tovább darabolni.
Igaz, hogy idõbe kerül, amíg az emberek
�visszaszoknak�, és újra strandolni járnak majd,
hiszen a tavalyi nyár, amikor már megnyíltak a

kapuk, még arról tanúskodott, hogy az évekig
tartó bezárás miatt még kevesen mentek le a
Dunai strandra fürödni, közösségi életet élni. A
cél az lenne � fejtette ki Fodor Piroska �, hogy
egy Dunamellett élõ gyerek ne féljen a víztõl,
biztonsággal mozogjon benne, tanuljon meg
úszni, és ne csakmedencében lubickoljon.

PiróthTibor ráckevei lakos a tervben szerep-
lõ kerítéseket kifogásolta, mert szerinte és az
általa képviselt álláspontok szerint éppen a
szabad bejárást kellene lehetõvé tenni. Fodor
Piroska is úgy vélte, hogy aki nem biztos, hogy
tisztességes szándékkal jönne be a területre, az a
víz felõl meg tudja közelíteni, aki pedig tisztes-
séges szándékkal, akár estemunka után 6 órakor
úszna nyáron a Dunában, az meg nem tudna be-
menni a strand területre.
Novák Csaba ezzel is egyetértett, de részlet-

kérdésnek tartotta, mert a bezárással csak az ott
lévõ elemeket, infrastruktúrát akarták megvéde-
ni, és ha erre kidolgoznak egymásik lehetõséget
(térfigyelõ kamera, õr stb.), akkor ebben is kö-
zös nevezõre lehetne jutni.

Amásik nagyon fontos kérdés volt, amelyet a
jelenlévõ mintegy 15 lakos hangsúlyozott, hogy
hiányzik Ráckevén egy kemping, szálláshely,
sátorhely. Nem látnak törekvést a városvezetés
részérõl, hogy újra mûködjön a kemping a ka-
jakkal, kerékpárral érkezõk számára.

Deák Tibor képviselõ hangsúlyozta, hogy ez
a partszakasz a város egyik legértékesebb terüle-
te, és fontos szempont, hogy nemaradjon itt par-
lagon, kettõs mércével kell hasznosítani, oly
módon, hogy ez mindenki számára elfogadható
legyen.

Iványos László ráckevei lakos szerint szaka-
szolni kellene a lépéseket, és aziránt érdeklõdött,
hogy egyetértve a Novák Csaba által felvázolt
tervvel, van-e a város részérõl ehhez költség-
becslés, mennyibe kerülne amegvalósítása?

Novák Csaba elmondta, hogy a Rózsakert
+strand +játszótér konkrétan kalkuláció szinten:
18millió Ft-ba kerülne Leader pályázati úton el-
nyert támogatásból, ehhez a város 4millió Ft ön-
résszel járulna hozzá, így elindulhatna végre va-
lami, kitárnák a kapukat, a strandszezonon kívül
pedig más évszakokban is mûködõképes befo-
gadó közösségi tér alakulhatna ki.

Az MHSZ épületének funkciójára várják
a javaslatokat, elképzeléseket, ezért is kérte a
jelenlévõket, hogy írják le ötleteiket. Amiben a
lakosok véleményei egyeztek, az az volt, hogy
elsõsorban sportcélú hasznosítást kellenemeg-
valósítani. Ennek az 500 m2 területû épületnek a
felújítási költségbecslése 80-100millió Ft körüli
összegbe kerülne.
A terület többi részére szintén javaslatokat

vártak a képviselõk, de azt kiemelték, hogy nem
a kempinget tartják elsõsorban szükségesnek,

hanem õk inkább a hosszabb ideig mûködõ,
jobban fizetõ, nagyobb tömegeket vonzó vál-
lalkozást támogatnák, amely egész évben funk-
cionálna és bevételt termelne.
Ebben a kérdésben a fórum végéig nem jutot-

tak közös nevezõre a jelenlévõk.

Kenessey György ráckevei lakos szerint ah-
hoz az alapkérdéshez kellene visszanyúlni, hogy
mi is aDuna rendeltetésszerû állapota? Sérel-
mezte, hogy a vízrendészeti szabályokmerevek,
és az ember nem tudmegfürdeni, kikötni, lesáto-
rozni, az ifjúság nem tud lemenni egy pecabottal
horgászni, mint régen, mert rögtön lesújt rá a
törvény. Hogyan szoktassuk így a vízhez a gye-
rekeket? � tette fel a kérdést.

Simon László ráckevei lakos összegezte az õ
asztaluknál ülõ, általa képviselt lakosok állás-
pontját: Szeretnék, ha együttgondolkodnának
valóban a városvezetéssel, nem szeretnék a vá-
rosvezetést semmiféle ígéretbe belekényszeríte-
ni, de alapvetõen azt tartják a legfontosabbnak,
ha a strand egésze nem kerülne eladásra, va-
lamint vegyék ki a kerítést, és amire van lehetõ-
ség, � strand és játszótérmûködtetése � egyelõre
csak ezt valósítsák meg. Nem kell nagy dol-
goknak történni, nem szükséges a több milliós
beruházás, lépésrõl lépésre haladva, elsõként a
strand � játszótér kialakítását tartotta a jelen-
lévõ társaság fontosnak, második lépésként pe-
dig a partszakasz levédését, és az eladás ellen
mindenképpen tiltakoztak.

Az a 20-30 méteres sáv maradjon úgy meg,
hogy soha ne lehessen beépíteni. Amire szerintük
szüksége van a ráckevei embernek, az a strand,
egy kemping, a játszótér és egy kikötõ,móló.

Ha a 2010-es évre a fenntartási költségeket a
város nem tudja biztosítani, akkor arról kell kö-
zösen együttgondolkodni, hogy mit ajánlanak
fel, segítenek a civilek, a helyi vállalkozók, a lo-
kálpatrióta lakosok. Egy földön járó tervet kelle-
ne közösen kidolgozni, és az is jó lehet, ha akad
egy vállalkozó, aki azMHSZ-tmûködtetni akar-
ja, akkor támogatni kell a törekvését, de úgy
funkcionálja az épületet, ahogyan azt a város
szeretné.

Miután a jelenlévõk kifejtették közös állás-
pontjukat, Novák Csaba és Mikola Péter képvi-
selõ kérte az asztaltársaságokat, hogy töltsék ki
az elõttük fekvõ kérdõíveket, mert ezek alapján
a fórum végsõ konklúzióit, tanulságát le lehet
majd vonni.

Hajdu Róbert jelenlévõ lakos szerint haté-
kony megoldás ez a fajta �ötletelés�, szorgal-
mazta a résztvevõknél, hogy írjanak le mindent,
mert ez az ún. �brainstorming�mûködik a világ-
ban 60-70 éve, különösen a multinacionális
nagy cégeknél, vállalatoknál.

Mikola Péter képviselõ elmondta, hogy tisz-
tában vannak azzal, hogy mi nem jó, most a
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Két településõr bizton-
ságunk érdekében

Az Igazságügyi és RendészetiMinisztérium a
közterület-felügyelõi létszám megerõsítésére a
Kormány által 2009. április 20-án kiadott vál-
ságkezelõ program IV.4.2. pontja alapján a köz-
rend és közbiztonság erõsítése érdekében terem-
tett lehetõséget a településõrök foglalkoztatá-
sára.
Közterület-felügyelõként két fõ településõr

foglalkoztatására van lehetõség.
A településõr az önkormányzat alkalmazásá-

ban álló munkavállaló, aki az elõírt egyenruhá-
ban végzi tevékenységét.
Feladata a közterület-felügyeletrõl szóló

1999. évi LXIII. törvény 1. § (4) bekezdésében
felsorolt feladatok mellett az alkalmazó helyi
önkormányzat által � a helyi közbiztonság javí-
tása érdekében � meghatározott feladatok és a
közterület-felügyelet tevékenységének támoga-
tása a közterületi jelenlét erõsítése.
A két településõr a szükséges szakmai vég-

zettséggel rendelkezik, 2010. január 1-jén állt
szolgálatba a közterület-felügyelõvel azonos
címen, 2300 Ráckeve, Ady E. u. 30. szám alatt.

Abonyi István közterület-felügyelõ

Lomtalanítások 2010
RÁCKEVE

LAKOSSÁG

04. 12.HÉTFÕÚjtelep, csakállandó lakosok!
04. 13. KEDD Eötvös u. � Kossuth L. u.;

Szula
04. 14. SZERDAFõszög; Sillingi u.; Újhegy;

Tinódi u.
04. 15. CSÜTÖRTÖK Bajcsy-Zs. út és az

attól Délre esõ terület
04. 16. PÉNTEK Bajcsy-Zs.u-tól É-ra esõ

terület Gárdonyi sorig
ÜDÜLÕ

05. 10. HÉTFÕTókert sor; Angyali sziget
05. 11. KEDD Somlyó sziget; Kerekzátony

sziget
05. 17. HÉTFÕKeszeg sor
06. 07. HÉTFÕÚjtelep, csak üdülõk!

Zöldjáratok 2010
TAVASZI

04. 30. PÉNTEKÚJTELEP
05. 03. HÉTFÕ Bajcsy-Zs. út, és attól D-re

esõ terület
05. 04. KEDD Bajcsy-Zs. u-tól É-ra esõ

terület
NYÁRI

07. 07. SZERDABajcsy-Zs. u.-D-re
07. 08. CSÜTÖRTÖK Bajcsy-Zs. u.-É-ra
07. 09. PÉNTEKÚJTELEP
ÕSZI

11. 17. SZERDABajcsy-Zs. u.-D-re
11. 18. CSÜTÖRTÖK Bajcsy-Zs. u.-É-ra
11. 19. PÉNTEKÚJTELEP

jelenlévõk tegyék meg javaslataikat, és a
�hogyan tovább�-on, törjék együtt a fejüket a
város vezetésével. Számára két nagyon fontos
hozzáállás már világossá vált ezen az estén:
maradjon városi tulajdon az egész strand, Ró-
zsakertet befogadó Duna-parti szakasz, ha las-
sabban halad az MHSZ épületének üzemelteté-
se, akkor is. Ha kevesebbet tud a város rá költe-
ni, akkor költsön kevesebbet, de ne adja ki a ke-
zébõl.

Jaczkó Judit néhány éve ideköltözõ ráckevei
lakos számos a partszakasz és az MHSZ épüle-
tének üzemeltetésére vonatkozó kreatív ötlettel,
javaslattal állt elõ: pl. ha a víz az adottsága Rác-
kevének, akkor ezt kell kihasználni. Emellett
számos sportmozgást támogató ötlete volt: erdei
tornapálya, röplabda, nemzetközi petang pálya
(15x4méter), mászófal.

Ezután került sor a különbözõ zónákat feldol-
gozó kérdõívek kitöltésére a jelenlévõk részérõl.
A képviselõk arra voltak kíváncsiak, hogy
mennyi közös pozitívum és mennyi negatívum
sorolódik fel egy-egy megvalósítandó terület,
feladat köré. Miután a jelenlévõk kitöltötték a
kérdõíveket, és a kulcsszavakat egy táblára fel-
írták a végsõ összegzést Mikola Péter képviselõ
tette meg:

Abban egyetértettek a jelenlévõk és a képvi-
selõk is, hogy mûködjön a strand, legyenek
programok, szabadtéri elõadóhely, játszótér,
móló. Ez a képviselõ szerint szervesen kapcso-
lódik a védettséghez. A terület akkor védett, ha
van mûködõ funkciója. A strand ingyenességi
kérdése még az asztaltársaságokon belül is vita
téma volt. Nyereségesség kérdése is fontos sa-
rokpontként jelent meg a lakosság és a város ve-
zetése részérõl is. Mindenki azt szorgalmazta,
hogy legyen szép a megvalósítás és ne legyen
korszerûtlen. Amit egyértelmûen nem szeretné-
nek a ráckevei polgárok a megjelentek szerint,
az az eladás, lezárás. A jelenlévõk egyetértettek,
hogy nem szeretnének ezen a területen egy új
szállodát, apartmant, mint ahogyan a kiépített
park is, a kerítés és a drótkötélpálya, a túlságo-
san nagy költségek, a drága és gondozatlan kife-
jezések is az elutasított listán szerepeltek.

Mikola Péter képviselõ szerint ezen az estén
nagyon sok hasznos tanácsot, ötletet, visszajel-
zést kapott Ráckeve lakossága részérõl a képvi-
selõ-testület, amely mindenképpen elõrelépés-
ként értékelhetõ. Kaptak a képviselõk olyan vé-
leményeket is a testület terveivel kapcsolatosan,
amely elõtt teljesen elzárkózik a társaság, és
amit nem támogat. Az biztos, hogy ha az
említett Leader pályázat nyer, akkor az óriási
elõrelépést jelenthet. Az este betöltötte szerepét,
megismerték egymás álláspontját, véleményét,
és további mérlegelés tárgya, hogy szükséges-e
többmilliós beruházás és legyen védett a terület.
Novák Csaba úgy ítélte meg, hogy a lénye-

ges pontokban egyetértett minden jelenlévõ:
Ráckevéért szeretnének jót tenni, korszerû stran-
dot létrehozni. A pénzkérdést szem elõtt kell tar-
tani, hiszen a legnehezebb arra a kérdésre vála-
szolni, hogy: mi lesz a forrás. Ez a mindenkori
önkormányzat feladata lesz � vélte az alpol-
gármester.

Dr. Dávid László polgármester felhívta a je-
lenlévõket, hogy egyelõre ez volt az elsõ �kör�,
amennyiben újabb lépésekre készül a város ve-
zetése, meghirdet majd egy újabb lakossági
fórumot.

Simon László ráckevei lakos az este végén
kérte a város vezetését, hogy folyamatos tájé-
koztatást szeretnének kapni a strand ügyében
történõ lépésekrõl, és amennyiben élõ a testület
által nyáron hozott határozat az ingatlan haszno-
sítási pályázat kiírására vonatkozóan, akkor an-
nak visszavonását indítványozzák.

Novák Csaba hangsúlyozta, hogy jelenleg a
hasznosítási pályázatnál tart a képviselõ-testület,
nem az eladásnál. Ez egy élõ testületi határozat,
amely nyáron született és érvényben van.

Dr. Dávid László elmondta, hogy lehetséges
a testületi határozat visszavonása, ha azt indítvá-
nyozzák.

Fodor Piroska a Duna-parti szakasz védett-
ségének mihamarabbi kezdeményezését szor-
galmazta.

Detrich László ráckevei lakos kijelentette,
hogy amennyiben a Leader pályázatot valóban
megnyeri ez a project, akkor javasolta, hogy az
önkormányzati tulajdonban és kezelésben lévõ
Rózsakert rendbe hozásában érdekelt szálloda-
tulajdonos is támogathatná a kezdeményezése-
ket, hiszen a város szerény anyagi körülményein
kell segíteni.

Miután dr. Dávid László megköszönte a je-
lenlévõ lakosok és képviselõk munkáját és úgy
ítélte meg, hogy közeledtek az álláspontok a fó-
rum résztvevõi és a város vezetése között, így a
késõ esti órákban elhagyták a tanácskozás hely-
színét, abban a tudatban, hogy a ráckevei strand
közös ügy, minden ráckevei szívügye és talán
valóban lehet együttgondolkodni, a jövõ nemze-
dékének érdekeit együtt érvényesíteni.

Jáki Réka

Vállalkozói Fórum
Felhívás

Ráckeve Város Önkormányzatának Kép-
viselõ-testülete az iparûzési adóval kapcso-
latos jogszabályi változásokról vállalkozói
fórumot tart 2010. március 3-án 18.00
órakor a Polgármesteri Hivatal II. emeleti
tanácstermében. Várjuk az érdeklõdõket!



A Születés Hete az évnek az a kiemelt hete,
amikor a családalapítással kapcsolatos fontos
információk egy egységes arculattal rendelkezõ
országos rendezvénysorozat keretében koncent-
ráltan érhetõk el az érdeklõdõk számára. Én elõ-
ször 2006-ban találkoztam ezzel a programmal
mikor kisfiammal � aki akkor volt 9 hónapos �
otthon voltam. Sokat foglalkoztam vele, de na-
gyon hiányzott más emberek, felnõttek szava.
Még szülés elõtt sok idõt töltöttem tájékozódás-
sal, hogy az õ érkezése és növekedése rendben
legyen. 2006 anyák napja körül már kezdtem fá-
radni. Nem a
gyermekemrõl
való gondosko-
dás zavart, ha-
nem a magány.
Férjem sokat
dolgozott és mi-
re hazaért már
nem volt energi-
ánk egymással
beszélgetni. Tá-
voli volt, sok
mindet nem ér-
tett meg. Keres-
ni kezdtem, ki-
vel tudnám a
gondolataimat megbeszélni. Játszótéri ismerõ-
sökkel? Több játszóteret megjártunk és mind-
egyikre visszatértünk késõbb is. (Ebben az idõ-
ben még Budapesten laktunk. Ott az udvar he-
lyet az anyukák játszótérre viszik a gyermekei-
ket.) De itt csak felszínes ismeretségeket tudtam
kötni, melyek nem tették lehetõvé amélyebb be-
szélgetéseket. 2006 májusában találtam rá egy
klubra, ahova hasonló korú gyerekeket vártak.
Itt több anyukával is rövidebb-hosszabb beszél-
getéseket tudtam megejteni és remek volt látni,
hogy a problémáim nem csak az enyémek. Ez a
lehetõség a SzületésHete fesztivál keretein belül
nyílt meg számomra abban az évben. Azóta sok
jó programot és beszélgetést találtam e hét segít-
ségével. Ezt a sok jót szeretném elhozni Rácke-
vére.
2010. májusban � immár nyolcadik alkalom-

mal � ismét megrendezik a Születés Hetét. A
2003-ban útjára indult rendezvénysorozat kere-
tében az érdeklõdõk az ország számos városá-
ban, településén találkozhatnak egymással, illet-
ve a felkészüléssel, várandóssággal, szüléssel,
születéssel, gyermekágyas idõszakkal, szopta-

tással és csecsemõgondozással kapcsolatos
hasznos információkkal. A rendezvény célja a
várandósok, kisgyermekesek és családjuk minél
szélesebb körû tájékoztatása.
Nyolc évvel ezelõtt a szervezõk azzal a céllal

indították útjára a rendezvénysorozatot, hogy a
várandós, szülés elõtt álló kismamák, családok
minél szélesebb körû tájékoztatást kaphassanak
az elõttük álló nagy eseményrõl, illetve a szá-
mukra elérhetõ választási lehetõségekrõl. Hogy a
szülés ne csak megtörténjen velük, de életüknek
valóban egyik legemlékezetesebb, legszebb él-

ménye lehessen.
2010-ben a

május 2-tõl 9-ig
tartó héten � a
szervezõk tervei
szerint � több
mint negyven te-
lepülésen sok-
sok program vár-
ja az érdeklõdõ-
ket. Ráckevén
terveink szerint
lesz torna ovi-
soknak, várandó-
soknak és karon-
ülõknek, kicsik

táplálásáról és hordozásáról szóló elõadás. Terve-
zünk egy kiállítást és koncertet is. A rendezvény-
sorozat keretében az ország számos településén
szülészorvosok, szülésznõk, bábák, dúlák, védõ-
nõk, szülésfelkészítõk, pszichológusok, homeo-
paták, gyógytornászok, mentálhigiénés szakem-
berek, szoptatási tanácsadók beszélgetnek az ér-
deklõdõkkel, remélve, hogy a programok egyre
több várandós nõt és családot segítenek hozzá,
hogy a várandóság ideje és maga a szülés ne szo-
rongással, bizonytalansággal, aggodalmakkal teli
idõszak legyen.
A helyi szervezõk csak elkezdték ezt a mun-

kát. Akit nem szólítottunk meg az sincs kizárva.
Ha ön szívesen részt venne-e program szervezé-
sében várjuk jelentkezését. Szívesen fogadjuk
azokat a kezdeményezéseket, amik kapcsolód-
nak e hét programjához.
2010. május 2. és 9. között várunk szeretettel

mindenkit, aki anya és apa szeretne lenni, aki
anya és apa lesz, aki anya és apa lett volna, aki
anya, apa, nagymama, nagypapa.

PistainéKelemenÉva
pikeva@freestart.hu

Tini Klub programjai a
Gyermekkönyvtárban!

Febr. 5.: Egy könyv bemutatása gyere-
kektõl gyerekeknek
Kezdõdik a farsang!
� Bújjunk álarcmögé!

Febr. 12.: Valentin-nap közeledik
� fûzött szívek

Febr. 19.: Farsangi buli díszek készítése!

Febr. 26.: Fantázia szemüvegek készítése
FARSANGAKÖNYVTÁRBAN!

ÖLTÖZZBETE IS!
SZERETETTELVÁRUNK!

�HASZOMBAT,AKKOR ISMÉT
KÖNYVTÁR!�

2010. február 6-tól ismét indul
verseny a gyerekeknek.

Amár ismert szabályok szerint,
aki szombaton bejön a gyermekkönyvtárba
és kölcsönöz, annak a neve bekerül egy

varázsdobozba és nagy értékû ajándékokért
szállhat harcba a többiekkel!
Fõdíj: NYÁRI TÁBOR

***

BABA �MAMAKLUBOT
INDÍTUNK!
(0-5 éves korig)

Minden hónapban kéthetente csütörtö-
könként 15:00-tól foglalkozásokat tartunk
babáknak és óvodás korú gyermekeknek!
� Élõmeseelõadás
�Kézügyesség fejlesztés
� Szabad foglalkozás, ismerkedés a lapo-

zókkal, leporellókkal
Februárban: Febr. 11-én és febr. 25-én

találkozunk!

Játsszon együtt gyermekével kellemes,
nyugodt környezetben, a Skarica Máté
Városi Könyvtárban!

Szeretettel várunkmindenmamát,
papát és babát a Gyermekkönyvtárban!

2010. február 11
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�Ha nem ismered a lehetõségeidet, akkor egy sincsen.�
Miért legyen Születés Hete Ráckevén?



A farsang Magyarországon vízkereszttõl (ja-
nuár 6.) a húsvét vasárnapot megelõzõ 40 napos
böjt kezdetéig tart, azaz �húshagyókeddig�,
vagy �hamvazószerdáig�.
Magyar elnevezése egyes kutatók szerint a

német �faseln�: fecsegni, fantáziálni, pajkossá-
got ûzni szóból ered. Más elmélet szerint bajor-
osztrák jövevényszó, a vaschang-ból származik.
Elsõ írásos jelentkezését 1283-ból, bajor-osztrák
adatokból ismerjük.
Hazánkban � elsõsorban német hatás eredmé-

nyeként � a középkorra tehetõ a farsang kialaku-
lása. Elterjedése 3 fõ területen történt: a királyi
udvarban, a városi polgárság és a falusi lakosság
körében. A királyi udvarban jelentõs volt az itá-
liai hatás,míg amásik két szinten német hatással
kell számolni.
A farsang zajos mulatságait egy õsi hiedelem

hívta életre. A középkorban azt hitték az embe-
rek, hogy a tél utolsó napjaiban � amikor rövi-
dek a nappalok és hosszúak az éjszakák � a Nap
elgyengül, és a gonosz szellemek életre kelnek.
Vigalommal, jelmezes karneváli felvonulással,
boszorkánybábu elégetésével akarták elûzni
ezeket. Egyes helyeken tüzes kerekeket görget-
tek, mert azt remélték, hogy a földi tûz segíti a
napot, hogy újra erõre kapjon. Eleinte azért öl-
töztek ijesztõ jelmezekbe, hogy elûzzék a halált,
a rosszat és a hideget. Az elsõmaskarások halot-
tas menetet utánozvamasíroztak.
A karnevál elnevezés is összefüggésben áll

ezzel, ugyanis a carnarvalet a felvonulás köz-

ponti alakja nem más, mint a �halottasház szol-
gája� vagyis a sírásó. A megjátszott temetés
után nagy dáridót csaptak, hiszen a tél eltemeté-
sének mindenki örült. A régi babonákat késõbb
elfelejtették az emberek, de a jelmezes, álarcos
karnevál és a bálok, táncos mulatságok szokása
máigmegmaradt.
A néphit szerint Cibere vajda és Konc király

vízkeresztkor és húshagyó kedden párviadalt
vív egymással. Vízkeresztkor Konc király kerül
ki gyõztesen, s ekkor megkezdõdik a farsang,
húshagyókedden pedig Cibere vajda gyõz, s ek-
kor a böjt veszi át a hatalmat.
A szokások és hiedelmek többsége, és így a

maskarás alakoskodások is a vígasság utolsó
napjaira, �farsangvasárnapra�, �farsanghétfõre�,
�húshagyókeddre�, az ún. �farsangfarkára�
összpontosulnak. Keleten és északon ez néha ki-
tolódik. Ebben az idõben amezõgazdaságimun-
kák szüneteltek, ez volt a szórakozás legfõbb
ideje. A hamvazószerdát követõ napon, az egy-
napos böjt után a böjtöt felfüggesztik, hogy a
farsangi maradékot elfogyaszthassák. Ennek a
napnak zabáló-, torkos vagy tobzódócsütörtök a
neve. Ezekhez a napokhoz a karácsonyi ünnep-
kör után a leggazdagabb jelesnapi szokáshagyo-
mány kapcsolódik. Legjellemzõbbek az álarcos,
jelmezes alakoskodók, és a mulatság színhelyén
vagy házaknál elõadott dramatikus játékok (ha-
lottas, lakodalmas, betyár-játék). Mohács kör-
nyékén ma is élõ hagyomány a délszláv eredetû
alakoskodó felvonulás, a �busójárás�.

Régen farsang idején a fonóházakbanminden
este zajlott valamilyen vidám esemény, énekel-
tek, táncoltak, játszottak. A mulatozások �hús-
hagyókeddig� tartottak, amikor az utolsó fonó-
házi összejövetelre a �fonóvégzésre� került sor,
amely felért egy kisebb lakodalommal. Ezt kö-
vetõen az egész falut megmozgató nagy népi
mulatsággal a �farsangtemetéssel� vagy �télte-
metéssel� búcsúztatták az elmúlt vidám heteket.

Jáki Réka
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Valentin-nap, vagy Bálint nap ugyan nem
piros betûs ünnep, de a virág- és ajándékbol-
tokbanmegnõ a forgalom, és az érzelmeknek
köszönhetõen szebbnél szebb piros szíves
csokrok, édességek, ajándékok kerülnek az
egymást szeretõ fiatalok számára, és az
egymásra szeretettel gondolókra is egyaránt.
AValentin-napmai formájaMagyarországon

csak 1990-ben éledt fel, Szent Valentin emléké-
re ezen a napon világszerte megajándékozzák
szeretteiket az emberek. Az ünnep két történetre
vezethetõ vissza: a római birodalomban február
15.-ét Juno istenasszony tiszteletére ünnepelték
és ott is a tavasz hírnökének, a fiatal szerelmesek
ünnepének ismerték. Kr. u. 496-ban Gelasius
pápa elrendelte, hogy az addigi Lupercalia ün-
nep helyett egy nappal korábban, február 14-én
Szent Valentinre emlékezzenek, akit II. Clau-
dius császár idején, a III. században börtönözték
be, mert a keresztény vallást követte. A történet

szerint a börtönõr leányának visszaadta a látását.
Mielõtt 270. február 14-én kivégezték, a leány-
nak egy üzenetet küldött: �A Te Valentinod.�
Így vált az aláírás az egymást szeretõ fiatalok, az
egymásra szeretettel gondolók rövid, õszinte
üzenetévé az egész világon.
Az angolok már 1446-ban ünnepelték ezt a

napot. Az 1700-as években divatossá váltak a
Valentin-verseskötetek. A XIX. században már
üdvözlõkártyákat is küldtek egymásnak az em-
berek ezen a napon.
Valentin-napot azért tartják, hogy megünne-

peljék egy szent emlékét, aki tisztelte a szerel-
met és a romantikát. Ilyenkor az emberek szerel-
mes üzeneteket cserélnek.Mások szerint késõbb
sokan összetévesztették a norman-francia �ga-
lantin� szóval, ami szerelmest jelent. Az idõk so-
rán a két hiedelem összefonódott, ezért Szent
Valentinra úgy emlékeznek most, mint a szerel-
mesek védõszentjére.

Mert engem szeretsz
Áldott csodáknak
Tükre szemed,
Mert engem nézett.
Te vagy a bölcse,Mesterasszonya
Az ölelésnek.
Áldott ezerszer
Az asszonyságod,
Mert engem nézett,
Mert engem látott.
S mert nagyon szeretsz:
Nagyon szeretlek
Smert engem szeretsz:
Te vagy az Asszony,
Te vagy a legszebb.

Ady Endre

Jáki Réka
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Bálint nap � Valentin-nap
Február 14.

Február a farsang, a bálok ideje



Boldog Születésnapot!
Tomasik Jánosné, született Galambos Julianna 1920. január

23-án született Nyáregyházán. Férje, Tomasik János Oroszlányban
született. 1942. szeptember 8-án költöztek Ráckevére.
Édesanyánkat, nagymamánkat 90. születésnapja alkalmából ezúton

is szeretnénk megköszönteni, remélve, hogy még sok születésnapot
tudunk egészségben együtt ünnepelni!

Gyermekei és azok családja

2010. február 13

hh aa jj óómmaa ll oomm  cc ii vv ii ll  ss zz ee rr vv ee zz ee tt  kk öö zz éé ll ee tt  

A Ráckevei Molnár Céh
Alapítvány hírei a hajómalomról

Január 9-én Asztalos Ferenc és ifj. Asztalos Ferenc fuvarozók méretre
vágásra elszállították a vízkerék-tengely (göröndõ) elõmunkált darabját.
Megbeszélt idõpontra, szombaton 9 órára kellett a LEXIMKft. perbáli te-
lephelyére érni. Ott azonnal gépre tették, az átmérõbõl és a hosszából is le-
vágtak a megadott méretek szerint. Mindkét vállalkozó térítésmentesen
vállalta a munkát, ezzel támogatta a malom építését. Itthon a Technikai
Brigád Bt. telephelyén lett lerakva a tengely, ahol a további megmunkálás
lesz.
Támogatók:
Asztalos Ferenc Ráckeve
Ifj. Asztalos Ferenc Ráckeve
Kántor János Perbál
Bozóki László Ráckeve
Ifj. Csömöri János Rackeve

SzõgyényiGábor
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A téli hónapok idején mindannyiunk szemé-
nek jólmegszokott látvány, aDuna vizén nyüzs-
gõ madártömeg. Ezen madarak többsége az or-
szág, valamint a kontinens más tájairól érkezik
hozzánk.Ahogyõsszel, északon hidegebbre for-
dul az idõjárás, vándorló madarak csapatai in-
dulnak el dél felé. December elején az idõjárás-
tól függetlenül, már találkozhatunk egy-két szo-
katlan madárral a Dunán. Azonban számuk ak-
kor növekszik meg igazán, amikor kisebb fo-
lyóink, és tavaink vizét már jég borítja. Ilyenkor
a nagyobb tavak, víztározók és folyókon kívül a
mi Dunánk is számtalan északi vendéget csábít.
Legtöbben észre sem vesszük ezeket a külön-

leges és ritka madarakat. Többnyire csak az éle-
lemért tömegesen jelentkezõ tõkés récéket, szár-
csákat és bütykös hattyúkat ismerjükmeg. Pedig
ha egy kicsit jobban szemügyre vesszük a vizet,
több nálunk szokatlan madárra is felfigyelhe-
tünk. Ezek a madarak rendszerint távolságtar-
tóak, így csak nagyon ritkán kerülnek a partkö-
zelbe. Többnyire a parttól távol, a folyó középsõ
részén tartózkodnak. Szabad szemmel is láthat-
juk õket, de ilyenkor jól jön egy kisebb távcsõ is,
hiszen már az is közelebb hozza hozzánk a vízi-
madarakat. A jég hódításával egyre közelebb
merészkednek a partokhoz. Ilyenkor közelebb-

rõl láthatjuk õket. De sajnos ez az idõszak nem
tart sokáig, ugyanis ha már nagyon kevés a sza-
bad vízterület, inkább továbbállnak a Nagy-Du-
nára.
A már említett szárcsák, tõkések és hattyúk

után, a legnagyobb számban a barátrécék
(Aythya ferina) érkeznek hozzánk. Ez a csapa-
tokban mozgó bukóréce gyakran tölti a nap
nagy részét szunyókálással. Ezért többnyire
gubbasztva, fejüket a szárnyuk alá dugva sod-
ródnak a vízen. A hím barátrécét könnyen felis-
merhetjük vöröses-barnás fejérõl, fekete mellé-
rõl és szürke testérõl.A tojó egyszerûbb színeze-

tû. Legtöbbször szürkés, barnás árnyalatokban
láthatjuk. Talán õk érkeznek a legkorábban és
maradnak itt a legtovább.
Ugyancsak nagy számban láthatjuk a vízen a

kercerécéket (Bucephala clangula). Fejformája
jellegzetesen kihegyesedett. A hím feje fekete
zöldes árnyalattal, szeme sárga. A csõr tövénél
fehér folt látható. A nyaka és a teste fehér, hátán
fekete-fehér csíkozással. A tojó sötétebb árnya-
latú. Feje barnás, teste fehér és szürke színû.
Bukdácsolva kutatnak táplálék után, ezért sok
idõt a víz alatt töltenek. Ha elõször a csapatra
pillantunk, akkor azt hihetjük, hogy csak néhány
darabot látunk belõlük. De ha várunk egy kicsit,
láthatjuk, hogy sorra jönnek fel a víz alól a töb-
biek. Repülés közben szárnyaival kellemes fü-
tyülõ hangot hallat.

�Ez csak természetes��
Engyel Gábor Fotókiállítása

2010. január 23-án a Magyar Kultúra Napja
rendezvénysorozat részeként nyílt meg az Ács
Károly Mûvelõdési Ház Kísérleti Galériájában
Engyel Gábor ifjú fotós kiállítása �Ez csak
természetes�� címmel.
A fiatal fotós egyre gyakrabban nyilvánul

meg a nagyközönség számára. Õsszel ugyanitt
láthattuk a Summerfest Fesztiválon készült port-

réit, most pedig a természeti képeit csodálhattuk
meg.
�Gábornak az itt bemutatott fotói azt sugall-

ják, hogy õ egy szemlélõdõ, elmélkedõ alkat, aki
otthon van aDuna partján, az erdõkben és csali-
tosokban, aki kivárja a megfelelõ pillanatot és
lencsevégre kapja, amikor elõbukkan a mókus,
felröppen egymadár.� �mondta el amegnyitón

Puha Ferenc festõmûvész, EngyelGábor egyko-
ri gimnáziumi rajztanára.
Ezt bizonyítja Engyel Gábor most következõ

írása is, hogy nemcsak mûvészi színvonalú fel-
vételeket készít a madarakról, hanem ismerke-
dik is velük, és közelebb hozza hozzánk a kis
vendégeket:

Északi vendégek Ráckevén



Jóval ritkább, de fel-felbukkanó récénk a
kontyos réce (Aythya fuligula). Nevét a fején ta-
lálható tollas bóbitáról kapta. A gácsérmajdnem
teljes egészében fekete. Teste oldala azonban té-
len teljesen fehér. Csõre kékesszürke, szeme cit-
romsárga. A tojó sötétbarna színû fehér szárny-

csíkkal. Szeme sárga,
bóbitája rövidebb a hí-
ménél. Általában ve-
gyes csapatokban lát-
hatjuk, fõleg barátrécék
társaságában. A kon-
tyos réce is sokszor
bukik a víz alá, és úgy bukkan fel onnan, mint
egy dugó. Telente csupán néhány példány
szokott elõfordulni nálunk.
A végére pedig egy igen ritka vándorló récét,

a füstös récét (Melanitta fusca) hagytam. Ezt a
különleges madarat decemberben láttam elõ-
ször. Ritkaságát az is mutatja, hogy ebben a de-
cemberi idõszakban, kb. 10-20 egyed tartózko-
dott kicsiny országunk vizein. Ebbõl kettõ a mi
városunkban, majdnem három héten át. A hím
sötét színezetû, majdnem fekete. Röptében jól
megfigyelhetõek piros lábai és fehér szárnytükre
is. A tojó szeme mögött kis fehér folt van, csõre

élénksárga. �Füstüsebb� árnyalatú, arcán két vi-
lágos folttal. Elsõsorban a tajgamadara, hazánk-
ban ritka téli vendégnek számít.
Használjuk ki tehát, a tél még hátralevõ egy

hónapját, és egy vasárnap délutáni séta keretében
vizsgáljuk meg a víz hátán úszkáló madarakat.
Ha szerencsénk van, az említett fajokon kívül
találkozhatunk még olyan téli vendégekkel is,
mint a hatalmas sztyeppi és sárgalábú sirály, az
állandóan bukdácsoló kis vöcsök, a halpusztító
kormorán, a feltûnõ színû kis bukó és az igen rit-
ka hegyi réce. Járjunk nyitott szemmel!

Szöveg, fotók: Engyel Gábor

2010. február 15
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TÁJÉKOZTATÁS
zárva tartásról!

Tájékoztatjuk a kedves érdeklõdõket, láto-
gatókat és kutatókat, hogy az �Árpád�
Muzeális Gyûjtemény és Kiállítóhely 2010.
február 1-28-ig takarékossági és technikai
okokmiatt zárva tart!
Kérjükmegértésüket!
Amúzeum 2010.március 1-jétõl a koráb-

bi nyitva tartásnak megfelelõen ismét
szeretettel várja vendégeit!
Március 13-án nyitjuk meg új idõszakos

kiállításunkat �Nekem Ráckeve�� címmel
amatõr fotósok csoportos kiállítását. A tárla-
ton olyan felvételek láthatóak, amelyek a
fotósok számára Ráckevét jelentik.
Kiállítók: Darabont Mária, Engyel Gábor,

Fekete Anna, Fodor Ferenc, Rátonyi Tamás,
SabjánGábor.
Várjuk kedves látogatóinkat!

Jáki Réka, fõmuzeológus

***

Köszönet
Köszönetet szeretnénk mondani Bezsenyi

Imre vállalkozónak, az �Árpád� Muzeális
Gyûjtemény és Kiállítóhely számára nagylel-
kûen felajánlott falfestékért, amelynek segít-
ségével idõszakos kiállítási termeinket újra-
varázsolhatjuk!
A felajánlást köszönjük szépen!

Amúzeummunkatársai
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A Gyermekjóléti és Családsegítõ
szolgálat hírei

Tájékoztatás a jelzõrendszeres
házi segítségnyújtásról

A jelzõrendszeres házi segítségnyújtás (jhs)
olyan ellátási forma, ami az egyedülálló, beteg,
idõs embereknek nyújt megbízható segítséget és
az ellátott biztonságérzetét növeli azáltal, hogy
a lakásán elhelyezett készülék segítségével krí-
zishelyzetben rövid idõn belül segítséget kap. A
mobiltelefon-jellegû készülékkel az ellátott bár-
milyen baj, rosszullét esetén riasztja a nap 24
órájában mûködõ diszpécserközpontot, aki �
miután tájékozódott a felmerült problémáról �
küldi a megfelelõ segítséget. A helyzettõl füg-
gõen ez lehet gondozónõ, rendõrség, tûzoltóság,
mentõ. A szolgáltatás tehát olyan idõs, beteg,
fogyatékkal élõ embereknek nyújt segítséget,
akik egyedül élnek és/vagy családjuk nem tud
napi szinten figyelni rájuk. A jhs. szolgáltatás
havi díja a jövedelemmax. 2%-a lehet. A készü-

lék egyszeri bérleti díját intézményünk fizeti
meg az ellátott helyett, a telepítés ingyenes, a
rendszer folyamatos üzemeltetésérõl intézmé-
nyünk gondoskodik. Ráckevén 40 készülék ke-
rül kihelyezésre.
Mivel erre a szolgáltatásra a központi költség-

vetés nem biztosít fedezetet, a szolgáltatás költ-
ségeit intézményünkön keresztül Ráckeve Vá-
ros Önkormányzata viseli.
A jhs. mûszaki tartalmát, illetve a diszpécser-

szolgálatot a budapesti székhelyû Multi Alarm
Biztonságtechnikai Zrt. biztosítja.
Továbbra is várjuk azok jelentkezését, akik

igényt tartanának erre a szolgáltatásra. Szemé-
lyesen: Ráckeve, Szent István tér 4., illetve tele-
fonon: 24/523-306, vagy 06/70-247-1000 tele-
fonszámokon.

Penke Tünde
intézményvezetõ

A ráckevei önkormányzat jóvoltából, 2009.
szeptember 1-jétõl a bölcsõde épületében csalá-
di napközi mûködik. A Zsebi Családi Napközit
a Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat üze-
melteti, Penke Tünde vezetésével. Azokért a
gyerekekért jött létre, akiket valamilyen oknál
fogva nem vettek fel az óvodába.
Én szeptember 15. óta dolgozom a családi

napköziben, óvónõi diplomával rendelkezek.
Egy fõállású asszisztens, BogdánErika dolgozik
mellettem. Reggel 7-tõl délután 5-ig vagyunk
nyitva. Családias hangulatban telnek a minden-
napjaink, jelenleg 7 gyerek jár a napközibe.
Általában 7-9 között érkeznek a gyerekek, 8

után reggelizünk. Délelõtt szoktunk mondókáz-
ni, énekelni, gyurmázni, rajzolni stb. Tízórai
elõtt mondókák és dalok kíséretében tornázunk,

utána egy kis beszélgetés következik az aktuális
dolgokról, most épp a jelmezbálra készülünk.
Ebéd után alszanak a gyerekek, utána pedig
uzsonnázunk.

Mostanramár összeszokott a kis csapat, barát-
ságok szövõdtek, megismerték és megszerették
egymást a gyerekek és persze mi is õket. Most
már tudjuk, kit, mivel lehet megnyugtatni, ho-
gyan tud legkönnyebben elaludni, és mi a ked-
venc elfoglaltsága. Sajnos már 2 gyerektõl is bú-
csúznunk kellett, amit nagyon sajnáltunk, de bí-
zom benne, maradandó élménnyel gazdagítottuk
õket. Tudom, elõbb-utóbb mindegyiküktõl bú-
csúznunkkell, viszont jönnekúj gyerekek, akiket
szinténmegszerethetünk. Ez az élet rendje!

Vendégh Judit

Február 1. hétfõ
Vegyescikkvásár 9.00-12.00
Február 2. kedd
ÕszidõNyugdíjas klub soros összejöv. 16.00
Február 3. szerda
A táplálkozás alapelveirõl röviden.
Fõzõ tanfolyam 17.00
Február 12. kedd
Termékbemutató 15.00-17.00
Február 5. péntek
Polgárõrök soros összejövetele 19.00
Február 9. kedd
Gyermekruhavásár 9.00-12.00
Február 12. péntek
Termékbemutató 9.00-13.00
Február 13. szombat
ÕszidõNyugdíjas klub farsangi bál 15.00
Február 17. szerda
A repülõrajttal indított nap. Fõzõ tanfolyam 17.00
Február 19. péntek
Vegyescikkvásár 9.00-15.00
Termékbemutató 9.00-13.00
Február 20. szombat
�Aprók tánca�Táncház - Tánc- és énektanítás 16.00
Kézmûvesség 17.00
Február 22. hétfõ
Baráti Kör soros összejövetele 17.00
Február 23. kedd
Alkotómûvészek és Mûvészetbarátok soros össze-
jövetele 17.00
Február 26. péntek
KeveKõr 8. kiállítás megnyitója 18.00

Kiállítások:
KeveGaléria

KaintzRegina ötvösmûvész.Amûvekmegtekint-
hetõk 2010. február 21-ig.Keve Kõr 8.Megnyitó:
2010. február 26. (péntek) 18.00 órakor a Keve
Galériában. A mûvek megtekinthetõk 2010. már-
cius 21-ig.

Kísérleti Galéria
Engyel Gábor �Ez csak természetes�� c. fotókiál-
lítása

Városi Képtár
A XX. századi természetelvû festészet és a város
környékén élõ mûvészek bemutatkozása, valamint
Patay László � Munkácsy-díjas � festõmûvész
állandó kiállítása tekinthetõmeg.

Rendszeres foglalkozások:
� Minden hétfõn 18.30-tól jóga � Minden hétfõn és
szerdán 18.30-tól modern tánc � Minden szerdán
14.30-tól nyugdíjas torna � Minden csütörtökön
9.30-tól babaringató � Minden pénteken 18.00 órá-
tól a Dínomdánom Népzenei Együttes próbái �
Minden pénteken 19.30 órától a Kéve Néptánc-
együttes próbája � Hétköznap délutánonként a Bok-
réta Néptáncegyüttes gyermekcsoportjainak próbái

Szolgáltatásaink:
� Terembérleti lehetõség: 35-120 m2-ig. Termeink
alkalmasak elõadások, konferenciák, gyûlések, be-
mutatók, mûsorok, vásárok rendezéséhez, lebonyo-
lításához. Biztosítani tudunk hangosítást, projekto-
ros kivetítést, bútorokat, plakátozást. � Ráckevei Új-
ság kapható! � Ingyenes Internet elérési pont � Ren-
dezvénysátor bérleti lehetõség (lsd. www.akmk.hu)

FFeebbrruuáárr  hhaavvii
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Bemutatkozik a Zsebi Családi Napközi
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Szeretettel hívunk minden kedves házi-
asszonyt, vagy bárkit, aki felõsséget érez saját és
családja egészségének megõrzésért; valamint a
különbözõ betegségekbõl való gyógyulást tá-
mogató étrendet szívesenmegismerné a gyakor-
latban.
Gyakorló háziasszonyok osztják meg önök-

kel sokéves tapasztalataikat arra vonatkozóan,
hogymiként lehet amai világ lehetõségei között
a gyermekeket helyesen táplálni ahhoz, hogy
testileg, lelkileg és értelmileg kiegyensúlyozot-
tan fejlõdjenek.
Felnõttek, akik már különbözõ civilizációs

betegségektõl szenvednek, miként javíthatnak
állapotukon, hamásként étkeznek, mint eddig.
Ahangsúlyt a gyakorlatra tennénk, deminden

alkalommal röviden, tömören, �konyhanyel-
ven� a témához kapcsolódó alapelveket is meg-
osztanánk önökkel, hogy tudják mit, miért és
hogyan változtassanak családjuk áldására.
A kóstolásra bemutatott ételeket elõre elké-

szítjük, s az ahhoz tartozó néhány új és
ismeretlen konyhatechnikai fogást bemutatjuk.

Február 3. szerda
I. rész: A táplálkozás alapelveirõl röviden.
Amindennapi KENYERÜNK.
Az aranyér nagyon drága! A rostok szerepe a

táplálkozásban.

Hogyan készítsünk teljesõrlésû gabonából
kenyeret, pogácsát, zsemlét stb.

Február 17. szerda
II. rész: A repülõrajttal indított nap.
Miért és hogyan szokjunk rá a jó REG-

GELIre?
Reggelik: kölesbõl, hajdinából, zabból, kuko-

ricából. Kásák, gofrik...
Tejallergiáról. Tejfélék pótlása. Mandulából,

dióból, szójababból, szezámmagból készült kü-
lönféle ízesítésû tejek. Édes pástétomok, ha csak
egy szelet kenyérre jut idõnk.

Március 3. szerda
III. rész: EBÉD I.
Olajban sütés, dinsztelés = sejtszintû éhezés

(magas vérnyomás, érszûkület, cukorbetegség).
Rántottak, fasírtok, pörköltek. A barnarizs,

mint köret helyes elkészítése.

Március 17. szerda
IV. rész: EBÉD II.
A nagy fehérje mítosz. Hatékony húspótlás.

Olajosmagvak és hüvelyesek.
Mivel töltsük a káposztát? Hogyan készítsük

a rakott krumplit?

Március 24. szerda
V. rész: VACSORA
Mit kenjünk a kenyérre? A margarin

készítésének �titkai�.
Pástétomok, saláták, csiráztatás egyszerûen,

olcsón, eredményesen.

A program kezdete: 2010. február 3. 17 óra
(kéthetente, kivéve az utolsó!)

Helyszín:Ráckeve,
Ács KárolyMûvelõdési Központ

Jelentkezés: a helyszínen vagy a
24/518-650-es telefonszámon

Részvételi díj: 800,-/fõ/alkalom

pp rr oo gg rr aammookk rr ee nndd ee zz vv éé nn yy ee kk  vv ee rr ss ee nn yy  

AMagyar Kultúra Napja nem tartozik a hiva-
talos, piros betûs ünnepek közé, de már hosszú
évek óta egyre eredményesebben hívja fel a fi-
gyelmet azokra a tárgyi és szellemi értékekre,
melyeket méltán érezhetünkmagunkénak.
A dátum apropóját az az esemény szolgálja,

hogy Kölcsey Ferenc 1823. január 22-én fejezte
be a Himnusz megírását. Ennek emlékére 1989-
tõl január 22-én a Magyar Kultúra Napját ünne-
peljük.
Ezen a napon különbözõ rendezvények emlé-

keztetnek minket évezredes hagyományainkra,
gyökereinkre, múltunkra. Talán ezen a napon si-
kerül felhívni a figyelmet azokra az értékekre,
amelyeket az évszázadok alatt sikerült megõriz-
ni. Január 22-e környékén nagyobb hangsúlyt
kapnak a kulturális rendezvények.
Egy-egy program, esemény kapcsán sokan,

sokféle módon próbálnak megmutatni, átadni
valamit kulturális, mûvészeti életünk értékeibõl.
Ráckevén az Ács Károly Mûvelõdési Köz-

pontban szavalóversenyt rendeztek e jeles na-
pon.

Igaz, ha kevesebb gyermek is olvas ma
verseket, de a 49 résztvevõ fiatal azt tanúsította,
hogy akimégis szereti a verseket, azmár szaval-
ni is szeret. A zsûri tagjai a hagyományoknak
híven Kinizsi Ottó a Magyar Versmondó
Szövetség elnöke és Szamosvári Istvánné a
ráckevei Skarica Máté Városi Könyvtár
könyvtárosa volt.

A verseny eredményei:
I. korosztály (5.-6. osztályosok):

1. helyezett: Kovács Kristóf, Batthyány Kázmér
Gimnázium

2. helyezett: Czeglédy Levente, Batthyány
Kázmér Gimnázium

3. helyezett: Pál Enikõ, BatthyányKázmérGim-
názium

Különdíj: Abonyi Tóth Barbara, Batthyány
Kázmér Gimnázium

II. korosztály (7.-8. osztályosok)
1. helyezett: Szász Júlia, Batthyány Kázmér

Gimnázium

2. helyezett: Veres Eszter, Batthyány Kázmér
Gimnázium

2. helyezett: Láng Eszter, Batthyány Kázmér
Gimnázium

3. helyezett: GózonLilla,AdyEndreGimnázium
Különdíj: Bartos Mátyás/Bartos Ágnes,

BatthyányKázmér Gimnázium

III. korosztály (9-12. osztályosok)
1. helyezett: Bartos Ágnes, Batthyány Kázmér

Gimnázium
2. helyezett: Horváth Flóra, Batthyány Kázmér

Gimnázium
3.helyezett:BojtosEdina,AdyEndreGimnázium
3. helyezett: Csontos Katalin, Batthyány

Kázmér Gimnázium

Kortárs költõ kategóriában:
1. helyezett: Varga Eszter, Batthyány Kázmér

Gimnázium
1. helyezett: Mészáros Bence, Batthyány

Kázmér Gimnázium
Jáki Réka

A Magyar Kultúra Napja � szavalóverseny
(január 22.)

Mindennapi ételeink kicsit másként
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ffiiggyyeellmméétt,, hhooggyy::
a ráckevei Ady Endre Gimnázium és Szakkö-
zépiskola TerepnyûvõMenõmanók nevet viselõ
Természetjáró Szakosztálya és a SzabAdy Ala-
pítvány

�ÁCSKÁROLYEMLÉKTÚRA15�
�RÁCKEVEIGYALOGJÁRÓ40 ÉS 25�
néven gyalogos teljesítménytúrát szervez

Ráckeve � Szigetszentmárton � Szigetújfalu �
Lórév � Szigetbecse környékén.

Mottónk: �Fedezd fel azt is ahol élsz!�

Atúra idõpontja: 2010.március 20. (szombat)

Útvonal:
A �40�-es távon: Ráckeve � Kis-Duna-gát �

Szigetszentmárton � Szigetújfalu �Nagy-Duna-
gát �Lórév � Szigetbecse �Ráckeve.
A �25�-ös távon: Ráckeve � Nagy-Duna-gát

�Lórév � Szigetbecse �Ráckeve.
A �15�-ös távon: Ráckeve � Nagy-Duna-gát

�Ráckeve.

Rajt és cél:Ráckeve,AdyEndreGimnázium
(Kossuth Lajos utca 82.)
Rajtidõ: a �40�-es távon indulók 7.00 és 8.00

között indulhatnak, szintidõ: 9 óra, a �25�-ös
távon indulók számára 7.00 és 9.30 között lesz
lehetõség indulásra, szintidõ: 7 óra; a �15�-ös
távon indulók számára 8.00 és 10.30 között lesz
nyitva a rajt, szintidõ: 6 óra.
Táv és szint: 39 km, 70 m (�40� km); 26 km,

30m (�25�-ös); 16 km, 20m (�15�-ös).
Nevezési díj: 850 Ft (�40�-es), 750 Ft (�25�-

ös) illetve 650 Ft (�15�-ös).

A nevezési díj MTSZ és TTT tagoknak és
Magyar Turista Kártyával 650 / 550 / 450 Ft.
Szolgáltatás: csokoládé, gyümölcs, tea és zsí-

ros kenyér; a hosszabb távon frissítõ ásványvíz.
A túra teljesítését emléklappal és kitûzõvel is-
merjük el.

Információ:

Mészáros Attila 06 (30) 436-2058
terepnyuvo@freemail.hu

Molnár László 06 (30) 921-8413
ramol@invitel.hu

Minden érdeklõdõ ter-
mészetjárót, családot, is-
kolai csoportot, baráti
társaságot és magányos
terepnyûvõt szeretettel
várunk!

18 2010. február
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Walt Whitmann költõi
összegzése pontos:

�Minden nemzedék végzi dolgát és elvonul.�
A ráckevei Ady Endre Gimnázium tanárai és
diákjai az elmúlt évtizedekben jó közérzetet ala-
kítva, erõs magyarságtudattal és Európára fi-
gyelve, a világ kultúráját összegezve emberekké
nevelték az ifjúságot, akik szétszóródva a hazá-
ban és a kontinenseken akadémikusként és csa-
ládanyaként növelték és növelik, tisztították és
tisztítják az élet lehetõségeit. Az Ady Család
Ady Mûhellyé emelkedett. Nehéz körülmények
között tornaterem is épült, hogy a lányok-fiúk
szép testben érhessék el lelki, szellemi kibonta-
kozásukat. A széngázas termeket fölváltotta a
központi fûtés kellemes és egészséges újdonsá-
ga, az országban elsõként megvalósult az Ady
Galéria, ahol tanári státusként ügyeletet tartott a
képzõmûvészet sugározta szépség.
Ezek a fontos elõzmények, a kérdés az, ho-

gyan sáfárkodtak e teremtett kinccsel az utódok.
A választ az intézmény 2009-es évkönyve adja,
melyet a Biró Family Könyvkiadó szerkesztett,
alapítója, BiróEndre szintén azAdyEndreGim-
názium tanulója volt egykoron.Megindító, hogy
az utódok nemesen gazdálkodnak az örökség-
gel. Természetesen egészen más a létrehozott
szellemi kincs, hiszen kicserélõdtek a tanárok, a
diákok, smegváltozott a világ. Felemelõ, hogy a
lelki-gondolati alapokra új szinteket építettek.
Mondtuk hajdanán, hogy tantermünk az egész
ország, � bejártuk Szilvásváradtól, Soprontól
Kiskörösig a hazát, � nemcsak az erdõket, ha-
nem a múzeumokat, színházakat, � vendégül
láttuk Németh Lászlót, József Etelkát, Falu

Tamást, Barcsay Jenõt, Pogány Ö. Gábort, � õk
is a tanáraink voltak. Lapozva az ízléses kiad-
ványt, örömünk része és hosszabbodása, hogy a
mostani Ady Család szintén barangol a Mát-
rában, a Bakonyban, a Börzsönyben, a Kárpá-

tokban is. Újdonság és nagyszerû, hogy az Ady
diákok jelene a gyalogtúrát is felfedezte, ami
napjainkban fontos élethosszabbító egészség-
ügyi követelmény. Kitárult a világ.
Mi még szûkebb térségben éltünk, alkottunk,

a XXI. század Ady ifjúsága Ráckevén már kap-
csolatot keresett és talált a német és francia fiata-

lokkal a tudományosság jegyében. AzAdy Csa-
lád járt nemcsak Dévényben, Detrekõ várában,
� hanem Párizsban is, kutattak az Ady diákok a
regéci régésztáborban, � jártak Pozsonyban is, �
nemcsak a diákok, tanárok járják a hazát, hanem
a technikai dolgozók is, hiszen a demokratikus
hagyomány itt erõs a múltban, a jelenben is, �
nincs elhatárolódás a tanulók és tanárok között,
� õk alkotótársak, ez is Sokrates öröksége.
Nemes elosztásban gondolnak az Ady diákok a
hazára és a nagyvilágra, � méltó emlékezésük
�56-os szabadságharcunkról és irodalmi
barangolásuk az ókor klasszikusairól ezt tanúsít-
ja. Odüsszeusz nyomában pompás esszék és
versek kerekedtek, igazolva, hogy az ifjak
alkotótársunk, � valóban azok, � a holnap költõi,
tudósai, mérnökei, � igazmagyarok és emberek.
Mi még a régi nagy tanárokra emlékezünk, �
Sinka Istvánra, Koralewsky Vilmosra, dr.
Juhász Józsefre, Borkovics Józsefnére, � a mos-
tani évkönyv Komoróczki Mária hitelesen
szellemes riportját tartalmazza önmagáról Déry
Tibor modorában. Régen is, most is éltetõ ener-
gia a vidámság, melyet a Gólyaesküben és a
TerepnyüvõMenõmanókban olvashatunk.
A sportban is országos eredményeket érnek el

amai Ady diákok.
Irodalomban, természettudományban jeles-

kednek a gimnázium tanulói, � sokan érik el le-
hetõségeik felsõfokát, s hogy minél többen jár-
nak ezen a meredek ösvényen, ettõl függ a nem-
zet jövõje, � ezt segíti a Fejérdy Gyõzõ, Bognár
József, Görgényi László, Pusztai Gyula, dr.
Juhász József, � a Kodály, Németh László, Ady,
Radnóti, Bólyai János, LászlóGyulaAlapítvány.

Az ADYENDREGimnázium évkönyvének üzenete
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FFFFiiii llllmmmmaaaajjjjáááánnnnllllóóóó
Egy új rovatot szeretnénk indítani, amelyben a film-

mûvészet, a filmtörténet és a filmek iránt érdeklõdõ fiatal �szakértõnk�
próbálja a mozikban, interneten, médiákban számtalan, sokszor igényte-
len és semmit nem nyújtó filmek között kicsit vezetni elsõsorban a fiata-
labb, a filmek iránt érdeklõdõ kortársait. A Fekete Anna által ajánlott fil-
mek változatosak lesznek, némelyek talán réteg kultúrát érintenek majd,
ún. �mûvészfilmek� kategóriájába sorolhatók, de lesznek majd szórakoz-
tató, valódi mondanivalót sugalló filmek is.
Talán a világban is segítenek eligazodni majd
ezek a filmajánlók, kedvet keltenek a mai
ifjúságban egyfajta igényesebb �mozizásra�.
Fogadják szeretettel és nézzékmeg, ha tehetik
a következõ filmet is!

Charlie Chaplin: A diktátor
Manapság a filmekben fõleg a fantasy, scifi

típusú filmeknél hatalmasak a látványterve-
zéssel kapcsolatos elvárások.Minél jobbak az
úgynevezett vizuális effektek, a hangeffektek
annál izgalmasabbnak érezzük a filmeket. A
számítógépes technikák ma már nagyon fej-
lettek, és a rendezõk is arra törekszenek, hogy
minél többet használjanak fel ezekbõl a tech-
nikai lehetõségekbõl álmaik megvalósításá-
nak érdekében. Mi is ezt igényeljük a legjob-
ban, és ámulunk egy-egy film képi világán.
Hajdanán, a filmmûvészet kezdetén ezekre

az eszközökre lehetõség sajnos(?) nem volt.
Mégis nagyszerû rendezõk, nagyszerû filme-
ket alkottak, amelyek nem a képi világukkal
tudták elvarázsolni az embereket.
A filmmûvészetérõl nem lehet úgy beszél-

ni, hogy ne említsük meg Charlie Chaplin ne-
vét. Korának hatalmas figurája, aki nemcsak
szereplõje volt filmjeinek, hanem rendezõje és írója is.
Számos filme közül én most az egyik legjelentõsebbet emelném ki: A

diktáror-t.
Chaplinnek mondhatni ez az elsõ hangos filmje. Már az ezt megelõzõ

filmjében, a Modern idõkben is vannak párbeszédek, de nem olyan
mennyiségben, mint A diktátorban.
A történet még az elsõ világháború idején kezdõdik, megismerjük a fõ-

szereplõt, egy elesett zsidó borbélyt, aki a háború sérülése miatt amnéziá-
ban szenved. Amikor kijön a kórházból, fogalma sincs róla, hogy a II.

világháború kezdetét vette. Újra megnyitja borbély üzletét, de nem érti
mért került rá egy kereszt�A katonákkal való kedves harcuk alkalmával
ismerimeg a szomszédságában élõHannah-t, akivel szoros barátságot köt-
nek.
A borbély meglepõen hasonlít a nagy diktátorra, Adenoid Hynkel-re.

Hynkel álma az egész világotmeghódítani bármi áron. Ebben a hódításban
barátja és egyben vetélytársa is, az Olaszországot irányító Napaloni segít
neki. Hynekel folyamatosan intézkedik a zsidó származású emberek visz-
szaszorításának érdekében, ezért a borbélyunk egy régrõl ismert barátjával
együtt menekülésre kényszerül. Egy szerencsés/szerencsétlen véletlen

folytán, találkoznakHynkel katonáival, akik a
borbélyt Hynkelnek nézik, és magukkal
viszik egy ünnepségre. Szegény kis borbé-
lyunk nagyon meg van szeppenve, ráadásul
még egy beszédet is tartania kell. Mondanom
sem kell, ez a beszéd a film tetõpontja.
�Nagyon megtisztelnek, de nem óhajtok

uralkodó lenni. Ez nem nekem való. Nem aka-
rok semmit sem meghódítani, nem akarok
senki felett uralkodni. Ha lehetséges, szeret-
nék segíteni a keresztényeken, a zsidókon� a
feketéken épp úgy, mint a fehéreken. Mind-
nyájan szeretnénk egymáson segíteni. Ez a ci-
vilizált emberek szokása. Közös boldogságra
vágyunk, nem közös szerencsétlenségre. Nem
akarjuk kölcsönösen megvetni és gyûlölni
egymást. A világon elegendõ hely van mind-
annyiunk számára. S az anyaföld gazdag,
mindannyiunknak megadja a legfontosabbat.
Az élet útja szabad és nagyszerû, de utat té-
vesztettünk. A kapzsiság megmérgezte az em-
berek lelkét, a gyûlölet igájába hajtotta a vilá-
got, vakon topogunk a nyomorúságban és a
vérben.(�)�
Chaplin ebben a beszédben nyilvánítja ki

véleményét Hitlerrõl és tetteirõl, az emberi-
ségrõl és jövõjérõl. Ez a pár perces monológ
remény keltõ hatással bír még a mai ember

számára is. Chaplin filmjei a világ rossz oldalát mutatják, de mindig vic-
cessé, humorossá teszi õket amaga zseniális módján.
Azért ajánlanám mindenkinek ezt a filmet, mert lehet hogy 1940-ben

készült, de mai napig érvényes. A közel 2 órás film nemcsak nekem
nyerte el a tetszésemet. A Film Akadémia Chaplin ezen mûvét
5 Oscar-díjra jelölte. Ha vágyunk egy kis szívet szorító, ugyanakkor
vicces, klasszikus fekete-fehér filmremindenképp érdemesmegnézi.

Fekete Anna

Életet mentett Bruszt Mihály, egykori tanítvá-
nyunk, életét adta életért. Õt sem feledték el, hi-
szen hõsi tette mérték és példa. Nem egysíkú a
nevelés-oktatás, ki-ki megtalálja elõrehaladásá-
nak irányát a matematika, nyelvek, sport irányá-
ban, � csúcsminõséget közelítenek. Örvendete-
sek a nyelvvizsga eredmények, � boldogulásunk
lehetõsége. Észtországban szinte mindenki tud
vagy angolul vagy németül, ezért dicsérendõ,
hogy sok Ady diák ért el középfokon nyelvtu-
dást angolból, németbõl, olaszból szerbbõl. Az
összefüggéseket sem feledhetjük, azt, hogyRác-
keve és környéke hivatalaiban helyesen írnak és

szépen beszélik csodálatos nyelvünket, azt az
örök életbe távozott Pusztai Gyula tanár úrnak is
köszönhetjük. Az is megindító, hogy 1978 óta
Bognár József javaslatára Kiváló Ady Diák ok-
levelét kapja az a kislány vagy fiú, aki tanulás-
ban, sportban, közösségi magatartásban példa.
Csöndesen jegyzem meg, Bognár József tanár
úr a Kölcsey Gimnázium Kiváló tanulója volt
Budapesten, � e magasztos célnak a folytatását
is egyengette. Gazdag képanyag kíséri a tartal-
mas szövegrészt. Kérdezhetné-e valaki, � sem-
mi hiányt nem tapasztal az egykori Ady-diák,
aki történetesen tanár is volt itt egykoron. Errõl

is szót ejtek. Csökkent az Ady kultusz. Ez egy
kicsit fáj, hiszen õ a XX. század egyik legna-
gyobb európai költõje, � az Ady Galéria is szét-
szóródott az aulából, pedig ez az ország elsõ is-
kolamúzeuma volt, � e példa nyomán kereked-
tek hasonló gyûjtemények Dunaharasztin, Du-
nakeszin és másutt, a kevei példa nyomán Pest
megye több intézményében képzõmûvészeti al-
kotásokat fogadtak. A lényeg a lényeg, az Ady
Család egyre inkábbAdyMûhely, ahol a diákok
és tanárok alkotótársak. Mit is mondhatunk, mit
is kívánhatunk: Elõre, mégmagasabbra!

LosonciMiklós
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A természettõl elszakadt ember nem találja
helyét a világban. Gyakran lehangolt, szomo-
rú, feszült.
A kényelmet, kikapcsolódást szolgáló esz-

közök a TV, számítógép, gépi játékok nem se-
gítik amegnyugvást amindennapi hajsza után.
A családok ritkábban ülnek együtt az asztalnál,
nem tartják fontosnak a családi asztal mellett
elköltött étkezést. Így egymásra sem figyelnek,
nembeszélgetnek, nemosztjákmegproblémá-
ikat családtagjaikkal. A felgyülemlett sok ki-
mondatlan gond belülrõl marja az embereket.
Egyre feszültebbek, rosszkedvûek, agresszí-
vekké válnak egymással. Pedig ha beszélné-
nek problémáikról, gondjaikról könnyebb len-
ne, mert esetenként egy jó tanács sokat segít-
het.
Fogadjuk el egymást, hisz minden ember-

nek van jó és rossz tulajdonsága. Ne csak kriti-
kával éljünk.
A jó szóval, problémák megbeszélésével

többre megyünk. Haraggal, kiabálással, gyû-
lölködéssel nem jutunk sehova. A rossz gon-
dolatok csak feszültségben tartják az idegrend-
szert, az egész szervezetet és a környezetünket
is. Mit tehetünk? Próbáljunk megnyugodni és
gondolatainkat jó irányba fordítani.
Erre a legalkalmasabb módszer a relaxálás.

Segítségével ellazul a szervezet, a görcsök, fe-
szültségek felengednek. Járassuk meg magun-
kat a szabadban. Jó hatása van. Tudatosan kap-
csoljuk ki magunkat.
Hallgassunk jó zenét. Azokat a problémá-

kat, aminek a megoldása nem rajtunk múlik

engedjük el, felesleges idegeskedni rajta.
Azonban, ha ezekkel az egyszerû módszerek-
kel nem tudunk úrrá lenni feszültségünkön a
nyugtató hatású gyógynövények sokat segít-
hetnek. Körülöttünk a természetben találhatók,
ezáltal mellékhatások és hozzászokás veszélye
nélkül alkalmazhatók. Igaz, lassabban hatnak,
mint a gyógyszerek, de lassan és biztosan nö-
velik szervezetünk nyugalmát.

Citromfû (Melissa oficinalis)
Idegerõsítõ, nyugtató, görcsoldó hatással

bír. A legtermészetesebb, amostani felgyorsult
életvitel közeli nyugtató. Idegesség okozta
gyomorfájdalmakat is oldja. Legújabb kutatási
adatok szerint antiviriáns hatással is rendel-
kezik a növény.
Nyugtató teához 1 kávéskanálnyimennyisé-

get teszünk 2 dl forrásban levõ vízbe. 15 perc-
nyi áztatás után langyosan elkortyolgatjuk.

Galagonya
(Crataegus oxyacantha)

Gyógyászati szempontból a virágokat és a
virágos ágvégeket használjuk. A termése is ér-
tékes drog.
Nyugtató hatással rendelkezik idegrendszer-

re, de magas vérnyomásban és a szívritmus
szabályozásban segítséget nyújthat. A
stresszes panaszoknál sokat javíthat, hiszen
ilyenkor az �emberekben felmegy a pumpa�.
Teáját 2 dl forrásban levõ vízben 1 evõka-

nálnyimennyiséggel készítjük. 15 pecnyi ázta-
tás után szûrjük. Langyosan fogyasztjuk.

Orbáncfû
(Hypericum perforátum)

Hatóanyaga hipericin, a depesszív elmét át-
hangolja, így a gondolatok pozitív irányban ja-
vulhatnak.
A többi hatóanyagai: cserzõanyag, illóolaj,

rutin, flavonglicozid más gyógyteákkal kom-
binálva segítik a gyomorfekély gyógyulását, a
bélrendszer diszmikrobiális folyamatok hely-
reállítását, görcsoldó hatással is rendelkezik,
immunstimuláló hatását a benne található fla-
vonoidjainak köszönhetjük.
Gyógyforrázat készítésekor 1 kávéskanálnyi

teafüvet 2dl forrásban levõ vízzel leöntünk, 15
percig áztatjuk, szûrjük. Langyosan igyukmeg.
Ennek a gyógynövénynek mellékhatásai is

vannak. Használatakor nem ajánlatos napozni.
Napallergiát okozhat. Gyógyszerekkel együtt
nem fogyasztható. Étkezéskor ne kombináljuk
sörrel, füstölt és savanyított ételekkel, babbal,
csokoládéval, kávéval, joghurttal.
Gyógyszerek fogyasztásakor kerüljük a

gyógynövények használatát, kérjük ki az orvos
vagy szakember véleményét.
A fentiekben leírt ismertetõ remélem segít-

ségükre lehet idegrendszerükmegkímélésében
és védelmében. Kisimult idegekkel könnyebb
az élet.

ZákányErzsébet
természetgyógyász
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Idegredszerünk védelmében

A babaúszás felfrissíti a testet és a lelket � a
szülõknek és a kicsiknek is élmény.

Dunavarsány � Az Igazgyöngy Babauszodá-
ban szerda és vasárnap délelõttönként szakkép-
zett oktató irányításával babaúszás zajlik. A fog-
lalkozásokon természetesen a büszke szülõk is
aktívan részt vesznek.

Már az uszoda bejáratánál babakocsisor és
nézõk serege fogadja az úszásra érkezõ családo-
kat. A nagy érdeklõdés egyik oka, hogy hasonló
programra eddig csak a fõvárosba lehetett vinni
a babákat. Az uszoda vezetõje, Álló Zsuzsa
(20/377-86-90, www.babauszas.atw.hu) viszont
úgy döntött, változtat a helyzeten, s Viczkó
Andrea úszóoktató segítségével elindította az
egyre népszerûbb foglalkozásokat.

�Már a három hónapos apróságokat is várjuk
� mondta Viczkó Andrea, gyógyúszás foglal-
koztató (HRG), az oktatás vezetõje. � Azért jó
ilyen korán elkezdeni, mert a kicsiknek ebben a
korban még mûködik az anyaméhben megszer-
zett búvárreflexük (ha az orrukat és szájukat víz

éri, akkor pár másodpercig nem vesznek leve-
gõt), ami általában 7-8 hónapos korukra eltûnik.
Erre alapozva, hamarmeg lehet velük szerettetni
a vizet, s utána tudatosan és könnyenmerülnek.
A babák elõször speciális gyakorlatokkal me-

legítenek be a medence közepén anyuval vagy
apuval, majd a vízbe csobbanva élvezhetik a
pancsolás minden örömét. Az úszásoktatások
során fejlõdik az apróságok ellenállóképessége a
betegségekkel szemben, fejleszti a gyerekek im-
munrendszerét, izomzatát, és növeli a tüdõ leve-
gõ-kapacitását. Sõt a vízben számos olyan moz-
gásra képesek, amit a szárazföldön nem tudná-
nak elvégezni.
Az aktív programot egyébként a legkisebbek is

rendkívül jól bírják: gyakran még a víz alatt is
mosolyognak, Dunavarsányban (www.babauszas.
atw.hu) szerdán és vasárnap.

Mosolyogva a víz alatt
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Mottó:
�Azt hiszem, az egészség fogalmát elõbb-

utóbb tisztázni kell, nem az orvosoknak, hanem
a költõknek és a gondolkozóknak.� (Hamvas
Béla: Gyümölcsóra � részlet)

Kedves Olvasó, reménybeli Gondolkozó!
Egy rendhagyó elképzelés mentén szeretném

elindítani remélhetõleg több részbõl álló cikkso-
rozatomat, melynekmotivációja az egészség fo-
galmának körüljárása, oly módon, hogy nem a
hétköznapi gondolkodásban megszokott asszo-
ciációkat, hétköznapi szóhasználatban bejáratott
fogalmakat, fõneveket társítjuk, aztán magya-
rázzuk, mert ez talán a �lerágott csont� kategó-
riájába kerülne rövid idõn belül. Ennél többrõl
van szó.Hogymirõl,majd ahogy haladsz elõre a
cikkolvasásban érteni fogod. Tapasztalataim
szerint kisvárosunkban egyre többen vagyunk,
akik felismerték az alapvetõen a civilizációs ár-
talmak okozta, elsõsorban a szervezet/fizikum
szintjén megjelenõ problémákat, melyek külön-
bözõ betegségek formájában öltenek alakot. Sok
a beteg, az ételallergiás, a túlsúlyos, mind-mind
fizikai tünet. De az egészség részleges vagy tel-
jes elvesztésének okait komplex módon kell ke-
resnünk, megértenünk. Gondolkozzunk errõl
együtt hónapról-hónapra, cseréljünk vélemé-
nyeket, tapasztalatokat, sõt remélhetõleg a lap
olvasói között vannak szakemberek is, akik egy-
egy kiragadott témához a szakavatott szemével
is hozzá tudnak szólni. Gyakorlatilag ez úgy
nézne ki, hogy az adott cikkben történõ felveté-
sekre, és a következõ havi témamegajánlásokra
e-mailben lehetne reagálni (bioportam@gmail.com)
és a beérkezõ információk összegyúrva, össze-
dolgozva kerülnének bele a következõ cikkbe.
Esetleg a hozzászólás írója is �megszólalási le-
hetõséget� kapna.

Szóval, kezdjünk neki: Elõször is tisztáznunk
kell, hogy az egészség fogalma változó, fejlõdõ
fogalom. A hagyományos megközelítés szerint
az egészség a betegség hiánya. (Egészséges az,
aki nem beteg...) Ezzel szemléletében, filozófiá-
jában teljesen ellentétes aWHOmeghatározása,
amely a �Global strategy for health for all by the
year 2000� (1979) dokumentumában az egész-
ség idealisztikus célállapotát fogalmazza meg,
amikor az egészséget a �teljes testi-lelki és szo-
ciális jóllét�-ként definiálta. (Vigyázat: jóllét és
nem jólét...). Ez a megközelítés alapvetõ para-
digmaváltást eredményezett, de inkább filozó-
fiai üzenetû, mint a gyakorlatban is alkalmaz-
ható, pl. egyes indikációk elbírálásánál, vagy el-
látási csomagok meghatározásánál. Realistának
az alábbi meghatározás tekinthetõ: (Kincses,
2003)
Az egészség az egyén biológiai mûködése, va-

lamint a kora és neme szerint elérhetõ és/vagy a
társadalom által elvárt biológiai mûködése kö-
zötti megfelelés. Az egészség megítélése a funk-
ciók mûködésén (képességek, korlátozottságok),
a fájdalom létén, jellegén, és mindennek az
egyén általi mentális feldolgozásán (elfogadá-
sán) alapul. Az egészségkép � és annak szubjek-
tív megítélése � koronként, kultúránként válto-
zik. (Forrás: www.fogalomtar.eski.hu)
Három megközelítés, melyek közül nekem

személy szerint a �teljes testi-lelki és szociális
jóllét� definíció öleli fel azokat a részterületeket,
melyekre oda kell figyelnünk,melyek külön-kü-
lön �karbantartást� igényelnek.
Évekkel ezelõtt kaptam valakitõl fénymásolt

formában ezt a kis listát, amelyet mindig költöz-
tetek, kiragasztok, szem elõtt tartok � most a
nyomtatóm elejére van ragasztva. Nem tudom,
honnan származik, ki gyûjtötte össze, de vala-
hogy annyira kerek egész �életrecept�, hogy az

ember � legalábbis én � úgy éreztem, hogy ezek
�betartásával� valóban az egészség, egyensúly
állandó állapotába kerülhetek. Komplett gya-
korlati kivitelezése eddig azonban elmaradt,
�részleges felhasználással� pedig nemmûködik.
De most jó eséllyel feldolgozhatom, beépíthe-
temVeled, Önnel, ha megvan a kellõ nyitottság.
Íme:

Javaslom, hogy haladjunk sorban és kezdjük
aTesti Egészségmegõrzésének elemeit kiragad-
va, megérteni, megbeszélni, gyakorlati tanácso-
kat, hasznos információkat cserélni az Ezerarcú
Egészség tartó és alappilléreirõl. A következõ
cikk témája tehát: Testi Egészség / Játék. Ho-
gyan, miként befolyásolhatja testi egészségün-
ket a játék öröme, az abban való szerep megélé-
se, milyen élményekkel gazdagodhatunk és
ezek milyen pozitív folyamatokat indíthatnak el
szervezetünkben?

Hozzászólásokat tehátabioportam@gmail.com
e-mail címre várok, 2010. 02. 18-ig.

Martonné Selmeczi Julianna
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Ezerarcú Egészség

Kedves Szülõk!
Kedves Támogatóink!

Köszönjük, hogy 2008. évi személyi jövedelemadójuk 1%-át az
�Alapítvány Ráckeve Óvodás Gyermekeiért� óvodai alapítványunkra
ajánlották fel.
A felajánlott összeg: 455.447 Ft, melyet az óvodák játékeszközök

vásárlására használnak fel.

Kérjük, hogy ebben az évben is támogassák óvodánkat azzal, hogy a
2009. évi jövedelemadójuk 1%-áról alapítványunk javára adnak ren-
delkezõ nyilatkozatot.

Alapítványunk adószáma: 18690747-1-13
Pontos neve: Alapítvány RáckeveÓvodás Gyermekeiért

Kulcsárné Paska Ibolya
óvodavezetõ

Egészség
Test Lélek Értelem
Játék Álom Feszültségoldás

Alvás Humor

Idõnkénti diéta Éneklés Irodalom,
Mûvészet

Tiszta levegõ Zenehallgatás Pozitív
gondolkodás

Jó táplálék Zenélés Relaxáció
Vitaminok Rajzolás
Ásványi Nevetés
anyagok
Jóga Ima
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2009. december 5-én rendezték meg a �Véra-
dók bálját� Szigetszentmiklóson. Ez a bál már
évek óta hagyomány, mely összehozza a kör-
nyékbeli véradókat a Magyar Vöröskereszt Pest
Megyei szervezetének munkatársaival. A prog-
ram kezdetét este 6-ra hirdették meg. Beszédet
mondott a Pest Megyei Vöröskereszt Igazgató-
ja, Török László, valamint a Szigetszentmiklósi
Vöröskereszt területi vezetõje, Zoltán Istvánné,
majd átadták a 2009-es év elismerõ díjait. Ezt
követõen a Sziget Színház társulatától egy rövid
zenés elõadást láthattunk. A mûsor után már
mindenki kellõ éhséggel fogott hozzá a finom
vacsorához. Addigra már a zenészek is behan-
golódtak és a vacsora alatt is halk zene szólt,me-
lyet késõbb a táncparkett ördögeinek szánt rit-
musos dallamok követtek. A tombolára éjfél kö-
rül került sor, melyre az ajándékokat a sziget-
szentmiklósi vállalkozók és a Magyar Vöröske-
reszt támogatói ajánlották fel. Ezúton is szeret-
nénkmegköszönni a támogatásukat.
A bálon a ráckevei szervezõk közül is részt

vettek 3-an.Közöttük volt, SzõllõsyÁkos, a rác-
kevei véradószervezõk oszlopos tagja is, aki ki-
emelkedõ karitatív és szervezõ munkájáért �A
véradó mozgalomért� ezüst emlékérmét kapta.

Az elmúlt évek során komoly szervezõi munká-
val támogatta a ráckevei véradásokat, melyeket
3 havonta az Ács Károly Mûvelõdési Házban
szervezünk. Ákos segítségére van lánya Niki,
Erzsi néni, Aranka és Szilveszter. Ákosra a vér-
adásokon is lehet számítani, hiszen õ is már 82-
szeres véradó. Minden véradáson ott van végig,
ha oldani kell a hangulatot, vagy ha látja, hogy
valaki izgul, egy pár jó szóval, viccelõdéssel el
tudja terelni a véradó figyelmét a tûrõl, és ez so-
kaknak segít.
A díj átadásáról nem tudott és nem is sejtett

semmit.A felterjesztés után, ameglepetést lánya
segítségével szerveztük és meg kell hagyni, na-
gyon jól sikerült. A titokra csak akkor derült
fény, amikor mondták a nevét a díj átadásakor.
A meglepetés és a meghatottság egyaránt lát-
szódtak arcán. Ez az emlékérem jelképezi azt az
elismerést, melyet sok-sok évi odaadó szervezõi
munkájáért kaphatott. Nagyon szépen köszön-
jük, és remélem, hogy még sokáig munkálkod-
hatunk együtt.

VÉRADÁS FELHÍVÁS!!! Kedves Olva-
sók! Szeretném felhívni Mindenkinek a figyel-
mét, hogy idén is 4 véradást szervez a Magyar

Vöröskereszt Ráckevén. A legközelebbi 2010.
március 4-én lesz 12-18 óráig. Az év folyamán a
további idõpontokban várjuk szeretettel a véra-
dókat: 2010. június 17., szeptember 23. és de-
cember 9-én. A hely ugyanaz, Ráckevén az Ács
KárolyMûvelõdésiHázban, és az idõpont is vál-
tozatlan, a már több alkalommal is jól bevált 12-
18 óráig. Remélem sokan részt tudnak venni
idén is a véradásokon. Szeretettel várunk min-
denkit!

Mojzes Ica
Területi véradó szervezõ
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2008. február 11-e, Esztergom-Kertváros.
Ezen a napon, szolgálatteljesítés közben halt
hõsi halált Borbély Zoltán posztumusz rendõr
hadnagy.

2009. február 11-e, Esztergom. Halála elsõ
évfordulóján az Esztergomi Rendõrkapitányság
állománya azzal tisztelgett BorbélyZoltán emlé-
ke elõtt, hogy a rendõrkapitányság épületében, a
helyi véradóállomás munkatársainak közremû-
ködésével, kitelepüléses, szolidaritási véradást
szervezett, melynek zárásakor 107 fõ (hivatásos
és civil) résztvevõ megjelentésérõl számolhatott
be. Ugyanakkor megfogalmaztuk a javaslatot
Országos Rendõrségi Véradónap létrehozására,
melynek dátuma évrõl-évre február 11-e. A nap
krónikájához tartozik még, hogy Esztergom vá-
ros polgármestere Meggyes Tamás alapításával
és Habsburg György elnökletével megalakul az
Õrláng Alapítvány, amely a szolgálatteljesítés
közben hõsi halált halt, vagymegsérült kollégák
és hozzátartozóikmegsegítésére jött létre.

2009. május 9-10-e, Esztergom-Repülõtér.
Kétnapos bûn- és baleset-megelõzési program
keretében dr. Bencze József altábornagy orszá-
gos rendõrfõkapitány és Habsburg György, a

Magyar Vöröskereszt elnöke aláírták azt a meg-
állapodást, amely szerint 2010. február 11-tõl
kezdõdõen a Magyar Köztársaság Rendõrségé-
nek hivatalos véradónapja.

2010. február 11-e Magyarország, Eszter-
gom. Az együttmûködésnek köszönhetõen az
ország minden megyéjében, több helyszínen is
megtartásra kerül az I. Országos Rendõrségi
Véradónap,melynekmottója: �ABátorság elsõ
vonala! Adj vért! Válj a mindennapok hõsé-
vé!�Az országos rendezvény hivatalos megnyi-
tójára a fenti napon, 10.00 órakor, az Esztergomi
Rendõrkapitányságon kerül sor.

Az önkéntes véradással nemcsak Borbély
Zoltánnak kívánunk emléket állítani, de tisztel-
günk azon rendõrök emléke elõtt is, akik mind-
annyiunk biztonságának megóvása érdekében
teljesített szolgálatuk közben haltak hõsi halált.
Véradásunk néma fõhajtás a hõsök elõtt, egyben
néma tiltakozás az erõszak ellen.

Február 11-ének azonban más apropója is
van. 1992-ben II. János Pál pápa, a lourdes-i
szûz emlékére ezt a napot jelölte ki a betegek,
elesettek, a rászorulók és segítõik, támogatóik és

orvosaik világnapjává. Ezért e napon véradá-
sunkra várjuk azokat a civileket is, akik szolida-
ritásukat ilymódon kívánják kifejezni.

AMagyarVöröskereszt 1939. óta vesz részt a
véradásszervezésben. A biztonságos és folya-
matos betegellátáshoz évente mintegy 500.000
egység vérre van szükség, melyhez évente 11
ezer véradó eseményen 450 ezer donor mozgó-
sítását végzi a szervezet.

Amagyar rendõrök nagy családjában régi ha-
gyományai vannak a szolidaritásnak. Számtalan
esetrõl tudunk, amikor a rendõrök összefogtak,
egy-egy munkatársuk vagy családtagjuk egész-
ségének, életénekmegmentéséért.
Az országos véradó nap célja a társadalom fi-

gyelmének felhívása a véradás fontosságára, a
rendszeres véradók körének kiszélesítése, vala-
mint a véradás iránti elhivatottság erõsítése.

AMagyar Vöröskereszt köszöni a Rendõrség
valamennyi dolgozójának önzetlen segítségét,
azt, hogy véradóként eddig is és ezután is segítik
rászoruló embertársaink életénekmegmentését.

I. Országos Rendõrségi Véradónap 2010. február 11.
(Háttéranyag)

Véradók hírei: véradóbál és véradások 2010-ben Ráckevén
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Gyors és
könnyû�

Tésztával, zöldségek-
kel, sovány húsokkal
gyors vacsorákat tudunk
készíteni. Sok esetben
csak annyi idõre van
szükség amíg a tészta
kifõ, vagy a natúr hús
megsül, vagy a köret el-
készül. Ez nem több
mint félóra!

Vegyes zöldséges spagetti

Hozzávalók: 2 közepes sárgarépa, fél zeller,
2-3 kis cukkíni, fél csomag brokkoli, só, bors,
kakukkfû, bazsalikom, 10 dkg parmezán sajt,
1 zacskó durum spagetti, olaj.
Lereszelem � durva reszelõn � a répát, zel-

lert, cukkínit, a brokkoli rózsáit levágom kicsi
szárral, majd hosszában vastagabb szeletekre
vágom.
Kb. 2 evõkanálnyi forró olajon megpirítom

a reszelt zöldeket, majd hozzáadom a brokko-
lit � csak addig sütöm, hogy ropogósmaradjon
a zöldség.
Ez idõ alatt kifõzöm a tésztát � nem puhára!

Leszûröm és óvatosan összekeverem a zöldsé-
gekkel � sózom, borsozom, fûszerezem. A re-
szelt sajt felével összekeverem � a többit evés-
kormindenki maga adagolja ízlés szerint.

Tonhalas tészta

Hozzávalók: 20 dkg tészta, 1 doboz natúr
tonhalkonzerv � olaj nélküli, só, bors, ore-
ganó, ízlés szerint reszelt sajt.
A tésztát sós, olajos vízben kifõzöm � nem

puhára! Leszûröm, olajonmegforgatom, majd
hozzáadom a darabokra nyomkodott tonhalat,
sózom, borsozom, oreganóval megszórom.
Ízlés szerint reszelt sajttal tálalom.
Sokkal könnyebb a tészta így, ha nemolajos

tonhallal készítem.

Spenótos fusilli

Hozzávalók: 30 dkg fusilli tészta, 15 dkg
bacon, 30 dkg spenótlevél, 5 dkg parmezán-
sajt, só, bors, 2 gerezd fokhagyma.
Amíg a tészta kifõ, elkészítem a hozzávalót.
A bacont csíkokra vágom � kis olajon meg-

sütöm � kiszedem. A megmaradt zsiradékon
megfuttatom a fokhagymát és rádobom a tisz-

tított spenótlevelet. Csak épphogy fonnyasz-
tom,majd összekeverem a kifõtt tésztával, sült
baconnal. Parmezánnal megszórom.
A spenótot õsszel megveszem, megtisztí-

tom, lecsöpögtetemés úgy fagyasztom le � így
bármikor elõ tudom kapni. Sokkal finomabb
ésmutatósabb így az étel.

Natúr csirkemell laskagombával

Hozzávalók: 1 db filézett csirkemell, sült
csirke fûszerkeverék, olaj, 30 dkg laskagom-
ba, citrombors, 2 gerezd fokhagyma, bazsali-
kom, balzsamecet.
A csirkemellet szeletekre vágom, tenyérrel

ráütök, fûszerezem. Forró olajon pillanatok
alatt mindkét oldalát megsütöm. Félre teszem.
A laskagombát folyó víz alatt megmosom,

kicsit kinyomkodom. Csíkokra vágom. 2-3
evõkanálnyi forró olajon sütöm, amíg lesül.
Ízesítem reszelt fokhagymával, sóval, citrom-
borssal, bazsalikommal. Balzsamecettel csak
tálaláskor locsolom meg. A natúr sülttel na-
gyon finom könnyû étel.
Kemény téli idõszak van � figyeljünk az

egészségünkre. Tudják sok zöldség, gyümölcs
és sok finom tea.
Jó egészséget kíván:

FejérdyGyõzõné/MARI

Újévi recept
Végy 12 hónapot, gondosan tisztítsd meg a

keserûségtõl, kicsinyességtõl, félelemtõl, ha-
ragtól, azután oszd fel a hónapokat 30 vagy 31
napra.

Minden napot készíts el:
� 1 részmunkából
� 3 rész jóakaratból
� 1 gyûszûnyi derûbõl

Mindehhez adj:
� 3 evõkanál optimizmust
� 1 csipetnyi iróniát
� 1 késhegynyi tapintatosságot

A kapott masszát bõven öntsd le szeretettel.
A kész ételt mindig díszítsd apró figyelmes-

séggel, és tálald fel mosolygó arccal.

Szeretettel ajánlom figyelmükbe ezt az
újévi receptet, osszák jól be, hogy tartson ki
egész esztendõre.
Garantáltan boldogabb lesz az is aki kapja,

és az is aki adja.

Szász Veronika

Sütô-fôzô sarok Sport-díj átadás
Kick-box

A 2009 december elsõ napjaiban különbözõ
szakágakban versenyzõ (kick-box, kajak-kenu,
íjász, röplabda, labdarúgás) ráckevei ifjú sporto-
lók meghívót kaptak Ráckeve Város Önkor-
mányzatától 2009. december 1l-re a polgármes-
teri hivatal dísztermébe kitüntetések átadására.

Ráckeve Város Képviselõ-testülete nevében
elsõ ízben került átadásra RÁCKEVE
IFJÚSÁGI SPORT-DÍJ adományozása.
A kitüntetések átadása elõtt dr. Dávid László

polgármester mondott méltató szavakat a fiatal
versenyzõknek. Az átadáson Novák Csaba al-
polgármester, és Szadai József a Pénzügyi és
Pályázati Bizottság elnöke is jelen volt.

A kick-box versenyzõk közül kitüntetésben
részesült:

Fésû Lajos Országos Magyar Bajnokság I.
hely; Országos Diákolimpia korcsoportos III.
hely; számos hazai, nemzetközi verseny gyõzte-
se és helyezettje.

Lukács Dániel Országos Magyar Bajnokság
II. hely; Világ kupa II. helyezettje; számos ha-
zai, nemzetközi verseny gyõztese és helyezettje.
Edzõjük:Gnyálin Istvánmesteredzõ 5 dan.

Gratulálunkminden díjazottnak!
Kívánom, hogy 2010-ben is legyenek sport-

águk legjobbjai, dolgozzanak tisztességesen a
célkitûzéseik érdekében és mindent tegyenek
meg a teljesítményeikért és mindezeket tiszta
sportszerû eszközökkel.
A szüleiket kérem, hogy segítsék és támogas-

sák gyermekeiket.
Az edzõknek jó munkát, megértést kívánok

és hogy érezzék a tanítványaik szeretetét!
v. Fésû Lajos
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Hetek óta tombol a zord, különösen hideg téli
idõjárás. A hideg az utcán lévõ emberek mellett
ilyenkor az utcán sétáltatott, a szabadban tartott
állatokra is komoly veszélyt jelent. Az Orpheus
Állatvédõ Egyesület tanácsaival és egy kis oda-
figyeléssel elkerülhetõ a házi kedvencek, a sza-
badban élõ állatok éhezése, fagyása.

A nagy hidegben kint tartott kedvenceink szá-
mára feltétlenül biztosítsunk energiában dús ele-
séget. Napközben többször ellenõrizzük az ivó-
vizes tálakat, a fagyott vizet ilyenkor langyosra
kell cserélni. Ne feledjük el azt sem, hogy a hi-
deg idõ hatására nem csökken le kedvenceink
mozgásigénye. Minden nap szánjunk idõt a ve-
lük való sétára, játékra.Az utcákon sok kóbor ál-
lat kószál. Aki csak tud, az fogadjon be közülük
egyet.

Az Orpheus Állatvédõ Egyesület ebrendé-
szeti szolgálata a nagy hideg beköszönte után
számtalan esetben találkozott fagyásveszélynek
kitett kóbor és gazdás állatokkal. Számos eset-
ben a szolgálat késõn érkezik és már csak fa-
gyott állattetemeket talál. A háziállatok felelõs
tartása az állattartók erkölcsi és büntetõjogi kö-
telessége is! A gondatlan tartás állatkínzássá is
fajulhat, ami bûncselekmény. Aki állatkínzást
követ el, az 2 évig terjedõ börtönt is kaphat.

Az utcán sétáltatott állatok marási sebeket
szerezhetnek, ha sózott területeken sétálunk ve-
lük. Az állatok védelmében ajánlatos ezeket a
helyeket elkerülni vagy a kedvencünk tappan-
csát �cipõvel�megvédeni!

Mire jó a kutyacipõ? � csak divatolásként
használják?
Vízálló anyagból készülhet kutyacipõ. Ké-

nyelmes és hasznos viselet lehet a téli idõszak-
ban egy ilyen kutyának való darab. Ha olyan he-
lyen lakunk, ahol rendszeresen sózzák a járdát a
jegesedéstõl, ott megvédi a kutyus lábát a káros
maróanyagtól, a sótól. Egy só marta tappancsra
a kutya nehezen tud ráállni. A gyógyulás hetekig
is eltarthat. Amarástól védmeg a kutyacipõ.

Hideg ellen kutyaruha?! � nagyvárosi hó-
bort?
A tömbházakban tartott kutyákra a hideg téli

napokon a gazdik gyakran ruhákat, cipõket ad-
nak. Ez amolyan divathóbortnak tûnhet, az öl-
töztetésnek azonban fontos szerepe is lehet. A
lakásokban tartott kutyákat még télen is meg
szokták fürdetni. Ilyenkor az állatok szõrét védõ

faggyú � zsírréteg � a kenceficéktõl lemosódik.
A fûtött lakásokban élõ állatok szõre nem véd
meg a zord tél viszontagságaitól. Lakásos ked-
vencünket, ha hosszabb ideig kint tartjuk a jeges
szabadban, az meg is betegedhet� A problé-
mák megelõzésére egyre többször alkalmaznak
kutyaruhákat.

Ha kreatívak vagyunk, otthon elkészíthetjük a
kutyánkra szabott kutyaruhát. Állatos boltokban
ezekért a darabokért több tízezer forintot is kifi-
zettetnek velünk. Kutyaruha készítése kapcsán
figyelni kell, hogy az állatot a rárakott ruha a
mozgásban ne zavarja. A kutyaruha a kis ked-
vencet ne szorítsa, ne legyen rá nagy sem. Fon-
tos, hogy az állat a ruhájában tudjon rendesen
vécézni is. A kutyaruhában sétáltatott állatok já-
ték közben könnyen egymásról leszaggathatják
a ruháikat, hiszen õk vadabbul játszanak. A ku-
tyaruhát is rendszeresen mosni kell, hiszen az
utcán sok baktériumot, vírust is összeszedhet.

Nem árt tehát, ha két-három váltást készítünk
vagy szerzünk be kutyánként a kutyaruhából.

Milyen a jó téli kutyaház? � védjük a háza-
ink õrzõit!
Az udvaron tartott kutyákról se feledkezzünk

meg. A kutyaház az õ számukra nyáron a hõgu-
tától ad védelmet, télen pedig a fagyás ellen kell,
hogy védelmet adjon. Vásárolhatunk hõszigetelt
kutyaházat, ugyanezt (ha van barkács mûhely)
otthon mi magunk is elkészíthetjük. A hideg el-
len védõ kutyaház a kutyánál kicsit kell, hogy
nagyobb legyen. A túl nagy házat a kutya nehe-
zebben �fûti be�. A ház kívülrõl és belülrõl fából
kell, hogy legyen, köztes anyagként szigetelõha-
bot tölthetünk bele. A jó kutyaház 5-6 cm-es lá-
bakon kell, hogy álljon, ez megvéd a saras esõ-
tõl, a latyakos hótól is. A házon belül puha szõ-
nyeggel, rongyokkal béleljünk. A bélést hetente,
kéthetente higiéniai okokból cseréljük le. Udva-
ron telelõ kutyust télen nem szabad fürdetni. Pa-
raziták elleni permettel meleg helyen kezeljük
le, hogy tudjon rendesen száradni. A kutyaházat

tegyük fedett helyre, lehetõleg minél szélvédet-
tebb, melegebb helyre. Ha nagyon hideg van, a
kinti kutya is kapjon napjában többszöri élelem
mellett bebocsátást fûtött helyre (kazánház mel-
lé, garázsba).

Egy kis odafigyeléssel csökkenthetõ a szen-
vedésre ítélt állatok száma!

Madarak etetése � készítsünkmadáretetõt!

Amikor a fák elhullajtják leveleiket � amikor
beköszönt a hideg tél � érdemes körülnézni ker-
tünkben, vajon hogyan jutnak élelemhez a ma-
darak, mi tudja megvédeni õket a hidegtõl. Fon-
tos a tûlevelû és örökzöld növények szerepe. A
tobozok, magvak élelmet, a növények búvóhe-
lyet biztosítanak számukra. Jó, ha a kertnek
olyan része is van, ahol a sûrû bozót a lombkoro-
na szintjéig ér. A talajt takaró növények, a fás,
bokros ligetek is búvóhelyül szolgálnak. Ne ta-
karítsuk teljesen tisztára kertünket. Az elszóró-
dott magvakat hagyjuk meg a madaraknak. A
füvet se nyírjuk le mindenütt. Hadd húzódjanak
meg a rovarok, teleljenek át a lárvák, téli táplálé-
kot szolgáltatva amadaraknak.

További búvóhelyet készíthetünk, ha a már
�gazdátlan� virágágyásokat fenyõgallyakkal ta-
karjuk be. A beteg, rothadó leveleket, ágakat
azonban feltétlenül gyûjtsük össze! A naprafor-
gó-magvak sok madarat (a csuszkát, pintyet, fe-
keterigót, mátyásmadarat, harkályt) életben tart.
A köles, a repcemag, a kukoricadara más fajok
téli eledele. Tanácsos a magvakat száraz helyen,
jól zárható edényben tárolni. A rovarevõ mada-
rak számára a legmegfelelõbb a marhafaggyú,
amelymagvakkal gazdagítható. Célszerû az ele-
delt hálóba helyezni, majd a fákra függeszteni,
esetleg kisebb farönkök üregeibe rejteni. A ger-
lék, verebek kedvelt téli csemegéje a kukorica-
dara, amelyet a földrõl szeretnek felcsipegetni.
Az eledel a lehetõ legszárazabb helyekre kerül-
jön. Az etetõtálkát tartsuk tisztán. Ne készítsünk
etetõt furnérból, mert a madarak megehetik az
összeillesztésnél használt ragasztót! Kerüljük a
sózott, cukrozott magvakat.

OrpheusÁllatvédõ Egyesület
www.zug.hu - ÁllatbarátWebKuckó
www.ebrendeszet.zug.hu - gazdikeresõ
www.ebrendeszet.hu - állatvédelmi adatbank
www.sinter.hu - sintérmegelõzés!
Válasz e-mail: szerkesztoseg@zug.hu
Kontakt tel.: 20/99-59-409

Kutya hideg van az állatoknak is � Állatvédelem
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JJööjjjjöönn,, lleeggyyeenn kkõõmmûûvveess!! HHiiáánnyysszzaakkmmaa!!
1188 éévvttõõll 5588 éévveess kkoorriigg vváárrjjuukk!!

RRéésszzlleetteekkrrõõll éérrddeekkllõõddjjöönn KKiirráállyy MMóónniikkááttóóll 
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HHaattáárriiddõõ:: ffeebbrruuáárr!!
OOMM:: 220000554455

MMEEGGHHÍÍVVÓÓ
Dr. TÕKÉCZKILÁSZLÓ
történész egyetemi tanár

HAZÁNKMEGÚJULÁSÁNAKERKÖLCSIALAPJAI
címû elõadására

2010. február 18-án, csütörtökön 18 órakor

az ÁCSKÁROLYMÛVELÕDÉSIHÁZBAN,
minden kedves érdeklõdõt szeretettel meghívunk
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�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés, értékbecslés. �Keres-
kínál� hirdetés felvétele. Ozirisz fûtéstechnika. Cím: Ráckeve,
Móricz Zs. u. 13. (Földhivatallal szemben az ügyvédi irodában).

Tel.: 06/24-517-335 v. 06-20-933-7966.
Nyitva: H-P: 8.00-16.00 óráig. Szombat: 8.00-12.00 óráig.

***
KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok javítása, felújítása.
Cím: 2300 Ráckeve, Gorkij u. 64. Tel.: 06-24-422-124

Mobiltel.: 06-30-328-7793
***

TÛZ- ÉS MUNKAVÉDELEM, VÍZ-FÛTÉSSZERELÉS.
Telefon: 06-24-485-338 Mobil: 06-20-3700-358

***
AKCIÓS KÚTFÚRÁS. O/ 110-es CSATORNACSÕVEL

3.000 Ft/fm. Stégkészítés és -felújítás!
Telefon: 06-30-9640-485

***
Eladó Ráckevén (Mackó u. 7.) ingatlan: telek 230 négyszögöl,

ház 70 m2, a Dunától 5 percre. Rajta: grillezõ, nádfedeles
sörpad, kocsibeálló, medence, tujákkal körbeültetve.

Családi okok miatt sürgõs! 70/702-8911
***

Ráckevén az Ifjúság utcai lakótelepen
75 m2-es lakás kiadó. Érd.: 06-20/426-9907-es

telefonszámon lehet.

APRÓHIRDETÉSEK

Állatorvosi ügyelet

2010. február 6-7.
Dr. Szelényi Zoltán

Alsónémedi, Haraszti u. 8.
Tel.: 06-20-555-7763

06-30-921-8064

2010. február 13-14.
Dr. Bécsi László

Ráckeve, Ady E. u. 48.
Tel.: 06-20-924-2367

2010. február 20-21.
Dr. Faragó János

Kiskunlacháza, Széchenyi u. 23.
Tel.: 06-30-867-0724

2010. február 27-28.
Dr.Mészáros János

Kiskunlacháza, Rózsa u. 5.
Tel.: 06-20-927-2366

2010.március 6-7.
Dr. NagyZoltán

Dömsöd, Kossuth L. u. 95.
Tel.: 06-20-934-7625
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Köszönetnyilvánítások

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani
mindazoknak, akik szeretett édesanyát,
feleséget

BUKRINÉNAGYZITA
(élt 36 évet)

2010. január 22-én utolsó útjára elkísérték,
sírjára koszorút, csokrot, virágot helyeztek
és gyászunkban velünk együtt osztoztak.

Agyászoló család

***

Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak,
akik szeretett férjem, nagyapánk, testvérem

BAJNOKGYÖRGY
(élt 75 évet)

utolsó utjára elkísérték, sírjára koszorút,
virágot helyeztek gyászunkban velünk
együtt osztoztak.

Agyászoló család

LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság 2010.MÁRCIUSI

SZÁMÁNAK lapzártája:

2010. február 25., 12.00 óra.
Kérem a lapzárta pontos betartását!

A kéziratok elfogadása nem jelenti azok
feltétlenmegjelentetését!

A hirdetések valódiságáért felelôsséget
nem vállalunk!

E-MAILCÍMVÁLTOZÁS!
E-mail elérhetõségek: jreka@invitel.hu

rackeve@rackeve.hu
rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.
Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

KKÖÖRR--TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.
AHálózatosTelevíziómûsoramindennap

17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.
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TÁ J ÉKOZTATÓ
MAKÁDKÖZSÉGÖNKORMÁNYZATAEURÓPAIUNIÓSTÁMOGATÁSSALKÉTCSOPORTOS, 50
FÉRÕHELYESÓVODÁTÉPÍTETT,AMELYET2010FEBRUÁRJÁBANADUNKÁTHASZNÁLATRA.

Az új, korszerû óvodában a mai kornak megfelelõ körülmények között, jó felszereltség mellett, a kis létszámú csoportok miatt
szeretetteljes, családias légkörben, a legoptimálisabb feltételek mellett, a játékosság és komplexitás elvének figyelembevételével
tudják az ott dolgozó szakemberek biztosítani a gyermekek fejlõdését.
Figyelembe lehet venni a gyermekek egyéni képességeit (pl. önmagához képest hogyan fejlõdik), több lehetõség adódik sikerél-

ményhez juttatni a gyermeket, amely nagymértékben elõsegíti az egészséges fizikai, pszichikai fejlõdését.
A gyermekek beszédfejlesztését logopédus szakember is segíti.
Eddigi óvodai tapasztalataink figyelembevételével, az új környezetben biztosítani tudjuk az �iskola érettséget�, azt a nevelési és

tudásszintet, amellyel az óvodás nagy várakozással, örömmel készülhet, a szülõk nagy biztonsággal engedhetik az iskolába.
Akis létszámú csoportokmiatt a gyermek fejlõdését jobban lehet követni, több lehetõség adódik a szülõkkel való konzultációra, így

közösen, könnyebben áthidalható az óvoda és iskola közötti átmenet nehézsége.
Az óvodánkban vonzónak találhatják a neveléshez jól illeszthetõ, játékos német nemzetiségi nyelvoktatást, a rendszeres úszások-

tatást.
Az óvodában egy kis konyhából kapjuk azt ételt, amellyel ÁNTSZ kontrol mellett, házias jellegû, gyerekek számára ízletes ételt

tudunk biztosítani.
Az óvoda nyitva tartása: 7-17 óra
Tekintettel arra, hogy az óvodánkban van még szabad hely szívesen fogadjuk az olyan szülõk érdeklõdését, jelentkezését, akik

megfelelõnek tartják a 3-7 éves korú gyermekük neveléséhez, fejlõdéséhez az elõbb felsorolt feltételeket.
Érdeklõdni lehet Schwarczenberger Jánosné óvodavezetõnél a helyszínen, vagy telefonon (+36-20/426-1125).

MakádKözségÖnkormányzata

Csak azért is egészségesebb leszek!
Az egészségünkkel törõdni, az ilyen válságos idõkben talán fontosabb, mint bármikor � mondta el újságunknak

Schwarzkopf Melinda, a CERAGEM SZIGET KFT. ügyvezetõ igazgatója. Ma már nem kell szükségszerûen távoli orszá-
gokba elmennünk, ha tenni akarunk az egészségünkért. ACeragemMaster az elsõ és amai napig egyetlenmagyarországi gyó-
gyászati segédeszköz tanúsítvánnyal rendelkezõ thermo-akupresszúrás masszázságy, amit vendégeink 3 éve díjmentesen
próbálhatnak ki hétfõtõl szombatigminden nap.
Inzulinos cukorbetegként érkeztem a központba, napi négyszeri szúrással �meséli Kocsis-Barna ImrénéMagdi Szigetszent-

miklósról, 62 éves vendég.Vércukorszintemmamár 6 és 8 közötti, így háromszori szúrás is elég. Amagas vérnyomásomra ko-
rábban naponta 3 tablettát szedtem, 160 Ceragem-alkalom után napi 1 tablettával is beállt 120/70 és 130/80 közötti értékre.
Prosztata megnagyobbodással és nyaki érelmeszesedés okozta vállfájdalommal és fülzúgással érkeztem a bemutatóterembe

� tudtukmegMáté Péter, 68 éves szigethalmi vendégtõl.Négy hónapos Ceragem használat után a prosztatánál 55-60%-os ja-
vulás mutatkozott. A szabad PSA érték 11,6-ról 5,4-re csökkent. A gyakori éjszakai vizelés elmaradt, és a vállfájásom is meg-
szûnt.
Nagyon erõs csontritkulásom volt, évekig csak a padlón tudtam aludni, három hónap alatt ez nagyon jól megjavult, már nem

fáj a hátam, és végre ágyban alszom! �mesélte D.Miklósné, 58 éves budapesti vendég.
Kérdésünkre, hogy kik mehetnek a szigetszentmiklósi bemutatóterembe, Schwarzkopf Melinda elmondta, hogy szeretettel

várnak mindenkit, aki javítani szeretne egészségi állapotán. Vannak vendégek, akik magas vérnyomással érkeztek hozzánk,
mások gerincbántalmakkal, mozgásszervi problémákkal, cukorbetegséggel, migrénnel, alvászavarral, depresszióval, allergiá-
val, ésmár próbatermi körülmények között is számottevõ javulást tapasztaltak egészségi állapotukban.Nem ritka az sem, hogy
évtizedes fájdalmak és elváltozások enyhültek néhány hónap alatt.
Címünk: Szigetszentmiklós-Gyártelep, Lordok Háza, a szigethalmi Mû út mellett, a buszpályaudvarral

szemben. Telefonszám: 06-24-447-547, www.ceragemsziget.hu, nyitvatartás:H-P: 8.00-18.00, Szo: 8.00-12.00
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Amennyiben nálunk rendeli meg riasztó-
rendszere telepítését és annak távfelügyeletre
csatlakozását � a kedvezményes áron felül �,
ajándékként kiépítünk önnek egymobilpánik

adó-vevõ készüléket.
Belépési díjat nem számolunk fel! A helyszíni felmérés ingyenes!
Szolgáltatásaink:

� riasztórendszerek telepítése és távfelügyelete
� telephelyek élõerõs õrzése (kutyával, fegyverrel)
� kamerás megfigyelõ rendszerek kiépítése
� események, rendezvények biztosítása
� beléptetõ rendszerek kiépítése
� tûzjelzõ hálózatok telepítése és távfelügyelete

Ingyenes szakmai tanácsadással várunkminden kedves érdeklõdõt!
Forduljon hozzánk bizalommal!
Az akció a visszavonásig érvényes!
Elérhetõségeink:
Cím: 2300 Ráckeve, Kossuth Lajos út 122.
Tel./Fax: 06-24/423-498
Web: www.ved-gat.hu
e-mail: info@ved-gat.hu


